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PROTOKÓŁ Nr XXXII/2017  

sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

odbytej w dniu 15 marca 2017r. 

 

Stan Radnych Rady Miasta   - 21. 

Liczba Radnych obecnych na sesji - 21. 

 

 

W obradach sesji Rady Miasta udział wzięli: 

Listy obecności w załączeniu do Protokołu. 

 

Obrady rozpoczęto 13
00

 , zakończono o godzinie 18
35

 . 

 

Punkt 1 

 Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych dokonał otwarcia XXXII sesji Rady 

Miasta, zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym / t.j. z 2016 r. Dz. U. poz. 446 / wypowiadając formułę „Otwieram XXXII sesję 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka”. Następnie przywitał serdecznie zaproszonych gości oraz 

wszystkich przybyłych na obrady. 

 

W obradach udział wzięli: 

1. p. Jerzy Bauer    - Burmistrz Miasta, 

2. p. Zbigniew Chrupek   - Zastępca Burmistrza Miasta,  

3. p. Anna Wilczyńska   - Skarbnik Miasta, 

4. p. Magdalena Szczapa  - Radca Prawny  

5. p. Adam Radomski   - Doradca Burmistrza Miasta  

6. p. Halina Bardyszewska  - Dyrektor Wydz. RB 

7. p. Rafał Zęgota  - Dyrektor Wydz. OP 

8. p. Wanda Wiśniewska  - Kierownik USC  

9. p. Daniel Choinka   - Dyrektor Wydz. RG  

10. p. Dorota Ambroziak   - Dyrektor Wydz. OS 

11. p. Zdzisław Sienicki  - p.o. Komendanta Straży Miejskiej   

12. p. Dorota Subda   - Inspektor ds. kontroli wewnętrznej 

13. p. Renata Stepnowska  - Inspektor ds. archiwum 

14. p. Iwona Nowak    - Głowna Księgowa Centrum Usług Wspólnych  

15. p. Marta Molska    - p.o. Dyrektora Miejskiego Domu Kultury 

16. p. Agnieszka Kaczmarek  - p.o. Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej  

17. p. Dorota Socik   - p.o. Dyrektora Muzeum – Dom Rodziny Pileckich  

/ w organizacji/  

18. p. Bartłomiej Pieńkowski - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  



19. p. Paweł Mieczkowski - Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

20. p. Andrzej Bukłaha   - Prezes ZEC Sp. z o.o. 

21. p. Mirosław Przastek  - Prezes TBS Sp. z o.o. 

22. p. Barbara Kędziora   - Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

23. p. Anna Kolasińska   - Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy typu 

A i B 

24. p. Dorota Brzostek    -Dyrektor ZSP Nr 1 

25. p. Piotr Siwek   -Dyrektor ZSP Nr 2 

26. p. Jolanta Swaczyna  -Z-ca Dyrektora ZSP Nr 3  

27. p. Ewa Subda    -Dyrektor GP Nr 1  

28. p. Dorota Ziemczyk   -Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1\ 

29. p. Joanna Krzyżak   - wicedyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1  

30. p. Małgorzata Zalewska  -Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 1 

31. p. Wanda Zaremba   -Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 2 

32. p. Małgorzata Gołaszewska  -Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 3  

33. p. Janusz Iwanowski   - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  

34. p. Mirosław Olszewski  - Komendant Powiatowy Policji   

35. p. Andrzej Kaczyński  - Kierownik Sekcji PSSE 

36. p. Ryszard Grabowski  – mieszkaniec ul. Chełmońskiego 11 

37. Mieszkańcy miasta, zgodnie z listą obecności, w tym przedstawiciele ROD Stokrotka, 

38. Przedstawiciele mediów lokalnych.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził, że na stan 21 Radnych, 

obecni na sesji są wszyscy radni, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 

prawomocne. 

 

Punkt 2  

Informacja o porządku obrad 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych przypomniał, że Porządek obrad 

Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, Rada Miasta może wprowadzić zmiany do 

Porządku obrad bezwzględną większością głosów. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer nawiązując do opinii Komisji dot. projektu uchwały 

w sprawie pomocy powiatowi na realizację inwestycji drogowej w mieście zwrócił uwagę na 

to, że Komisje wskazywały na zbyt mało wiedzy na przedmiotowy temat. Inwestorem zadania 

jest Powiat Ostrowski i Starosta zwrócił się do władz miasta z ofertą współpracy polegającej 

na współfinansowaniu zadania. Przypomniał, że Rada Miasta podejmowała jesienią uchwałę 

w omawianej sprawie licząc na to, że projekt zadania uzyska dofinansowanie Narodowego 

Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Projekt nie uzyskał dofinansowania. W związku z 

tym samorządy powiatu, miasta i gminy rozważały czy ponowić wniosek w następnym roku 

czy realizować zadanie z własnych środków. Przedstawiony projekt uchwały zakłada 

udzielenie pomocy w podwójnej wysokości w stosunku do planowanej jesienią, są to kwoty 

maksymalne. Poinformował o tym, że na posiedzeniach Komisji pojawiły się sugestie, aby 

Burmistrz Miasta wycofał projekt z Porządku obrad sesji jednak po konsultacjach omawianej 

sprawy uznał, że zdjęcie z Porządku obrad jest zbyt dużym ryzykiem dla przedsięwzięcia. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaproponował, aby projekt uchwały pozostał w Porządku 

obrad co umożliwi odbycie debaty. Dodał, że w jeśli trakcie debaty Rada Miasta uzna, że nie 

należy w dniu dzisiejszym podejmować uchwały to będzie mogła skierować projekt uchwały 



do ponownej analizy w Komisjach. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer uznał, że 

przeprowadzenie debaty nad projektem uchwały jest zasadne i umożliwi wypracowanie 

stanowiska Rady Miasta. 

Radny p. Jacek Wilczyński uznał, że stanowisko Burmistrza Miasta jest niejasne. 

Zdaniem radnego Burmistrz powinien doprecyzować czy zdejmuje projekt uchwały 

z Porządku obrad. Dodał, że radni nie mogą po dyskusji nad projektem uchwały odstąpić od 

głosowania nad nim. Dodał, że na posiedzeniu Komisji Finansowej w głosowaniu 6 członków 

opowiedziało się za projektem uchwały a 1 się wstrzymał. Podkreślił, że inwestycja 

współfinansowana ma być przez Starostwo, Miasto i Gminę. Dodał, że gmina Ostrów 

Mazowiecka podjęła już uchwałę w sprawie dofinansowania a więc jeśli miasto nie podejmie 

uchwały to zadanie nie będzie realizowane. Radny uznał, za niewłaściwe składanie 

odpowiedzialności za realizację zadania na radnych. Radny zwrócił się do 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta p. K. Laski z pytaniem czy jeśli uchwała nie zostanie 

zdjęta obecnie z Porządku obrad to czy w trakcie debatowania nad nią można ją będzie wtedy 

zdjąć z Porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska wyjaśnił, że radni maja prawo 

zgłoszenia wniosku o przekazanie projektu uchwały ponownie do Komisji, aby na następnej 

sesji nad nią obradować.  

Radny p. Jacek Wilczyński uznał że powinna być jasna deklaracja Burmistrza Miasta 

czy zdejmuje projekt uchwały z Porządku obrad jeśli nie to powinna się odbyć normalna 

debata nad projektem uchwały a następnie głosowanie lub nie. Radny dodał, że mieszkańcy 

ul. 63 Rok mogą mieć później pretensje do radnych, że podnoszą stawki opłat i przeznaczają 

środki na inne cele np. na Muzeum a na budowę drogi nie ma środków.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski poinformował, że w dyskusjach na dwóch 

Komisjach, w których brał udział, nie było woli zdejmowania projektu uchwały z Porządku 

obrad, ale istotą był brak informacji i danych dot. pomocy finansowej opiewającej na prawie 

1 mln zł. Radny stwierdził, że na posiedzeniu Komisji nie było danych np. na temat długości 

odcinka drogi planowanej do realizacji drogi, kosztu zadania ze wskazaniem na część 

znajdującą się w granicach miasta, procentowego udziału poszczególnych samorządów  

w realizacji zadania. Radny zaapelował o przedstawienie ww. danych.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska podkreślił, że wypowiedź 

radnego p. W. Krzyżanowskiego była przedstawieniem konkluzji posiedzenia Komisji 

Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami. Stwierdził, że wśród 

radnych nie ma przeciwników budowy ul. 63 Rok.. Radny podkreślił, że jest to jedna 

z niewielu ulic, której status pozwala na ubieganie się o dofinansowanie zewnętrzne Radny 

wskazał na potrzebę zapoznania się z przebiegiem całej ulicy / w tym poza granicami miasta, 

ponieważ droga ta jest jednocześnie traktem rowerowym, z którego korzysta bardzo dużo 

osób. Istotne jest czy droga rowerowa jest uwzględniona w projekcie. Radny podkreślił, ż 

radnym zależy na współpracy z sąsiednimi samorządami ale współpraca ta powinna być 

obustronna, powinna również dotyczyć zadań realizowanych w mieście, z których korzystają 

mieszkańcy całego powiatu np. parking przy Szpitalu, ul. Legionowa, parking przy 

cmentarzu. Radny pozytywnie ocenił współpracę mającą na celu dofinansowanie do budowy 

parkingu przy ul. Rubinkowskiego. Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska 

stwierdził, że radni muszą pozyskać szczegółowe informacje np. wartość na temat planowanej 

budowy ul. 63 Rok.  

Radny p. Jacek Wilczyński nawiązując do wypowiedzi przedmówcy wskazał, że np. 

gmina Ostrów Mazowiecka będzie współfinansowała budowę ul. Żale. Dodał, że z parkingu 

przy ul. Rubinkowskiego będą również korzystać mieszkańcy miasta. Radny zaapelował  



o zakończenie sporów, które porównał do meczu piłki nożnej w którym radni są piłką. Dodał, 

że z posiadanych przez niego informacji wynika, że były rozmowy między Starostem  

a miastem w tej sprawie, Starostwo ma zamiar „założyć” za miasto brakującą kwotę 495 tys. 

zł.. Dodał, że jeśli uchwała nie zostanie podjęta na dzisiejszej sesji to zadanie nie będzie 

realizowane. Wskazał na to jak wtedy zareagują mieszkańcy omawianej części miasta. Radny 

uznał, że decyzję w sprawie zdjęcia z Porządku obrad powinien podjąć Burmistrz Miasta.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski wskazał, że w projekcie uchwały dot. 

dofinansowania budowy parkingu przy ul. Rubinkowskiego ujęte jest zastrzeżenie, że kwota 

dofinansowania nie może przekraczać 50% wartości całego przedsięwzięcia. Radny wyraził 

zdziwienie, że w projekcie uchwały dot. dofinansowania w wys. 1 mln zł. nie ma tego typu 

klauzuli. Zapewnił, że nikt nie jest przeciwko budowie omawianej drogi jednak informacje na 

temat przedsięwzięcia powinny być ujęte w uzasadnieniu do projektu uchwały.  

Radny p. Andrzej Pęksa podkreślił fatalny stan nawierzchni ul. 63 Rok. Opowiedział 

się za wykonaniem tego zadania. Uznał, że na posiedzenie Komisji nie została dostarczona 

odpowiednia dokumentacja dot. zadania. Dodał, że dyskusja na temat szczegółów zadania 

powinna odbywać się na posiedzeniach Komisji.  

Radny p. Stanisław Dylewski wyraził zdziwienie tym, że na posiedzeniach Komisji 

zabrakło dokumentów dot. przedsięwzięcia. Podkreślił potrzebę realizacji tej drogi. Wyraził 

zdziwienie tym, że wzrosła wysokość partycypacji miasta w kosztach zadania z 21% do 50%. 

Wzrost wydatków miasta na ten cel spowoduje to, że nie zostaną wykonane inne zadania. 

Radny stwierdził, że gdyby na posiedzeniach Komisji przedstawione były pełne in formacje 

debata na sesji w tej sprawie miałaby inny przebieg. 

Radny p. Mieczysław Równy zapytał czy jeśli uchwała zostanie podjęta to projekt 

tego przedsięwzięcia ma jeszcze szanse na pozyskanie dofinansowania zewnętrznego.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że było rozważane ponowne złożenie 

wniosku o dofinansowanie jesienią br. co wiązałoby się z odsunięciem wykonania zadania. 

Podkreślił, że ryzyka, które mogą spowodować, że projekt nie zostanie dofinansowany są 

wysokie dlatego postanowiono o realizacji zadania w br. z własnych środków. Starostwo 

planuje wykonać zadanie w br. natomiast miasto zapłaci 50% należności w br. a następne 

50% w 2018r. Dodał, że władze miasta uznały propozycję za dobrą. Podkreślił, że omawiany 

projekt uchwały zmienia Uchwałę Rady Miasta podjętą 13 września 2016r., która w § 2 

zawiera zapis: „ szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej oraz przeznaczenia i 

zasady rozliczania środków określone zostaną w umowie zawartej pomiędzy Miastem  

a Powiatem Ostrowskim.” Podkreślił, że nie jest przeciwny ujęciu w uchwale klauzuli,  

o której mówił radny p. W. Krzyżanowski jednak jest to przeniesienie do uchwały zapisów 

umowy. Burmistrz Miasta podkreślił, że zasadą jest to, że miasto współfinansuje w 50% 

zadanie wyłącznie na terenie miasta Ostrów Mazowiecka. Dodał, że załącznikiem do umowy 

będzie wyspecyfikowany kosztorys dot. zadania na terenie miasta.  

Radny p. Jacek Wilczyński zwrócił się do Burmistrza Miasta o jasne sprecyzowanie 

czy radni mają debatować i głosować nad projektem uchwały czy nad informacją o sprawie. 

Radny podkreślił, że jeśli uchwała nie zostanie podjęta to zadanie w tym roku nie zostanie 

zrealizowane. Przypomniał, że podejmowane były działania o pozyskanie dofinansowania do 

tej inwestycji, które zakończyły się negatywnie.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zauważył, że wniosek  

o zdjęcie projektu uchwały z Porządku obrad nie padł a dyskusja nad projektem trwa. 

Zaznaczył, że radni nie mają wiedzy na temat wartości, zakresu i sposobu finansowania 

inwestycji, w tym w części dot. miasta. Radny uznał, że nie można przedkładać projektów 



uchwał bez pełnej informacji o przedmiocie uchwały. Dodał, że w uchwale powinien być 

zapis mówiący o górnej granicy kwoty jaką miasto będzie musiało zapłacić.  

Radny p. Jacek Wilczyński wyraził zdziwienie, że Burmistrz Miasta ukrywa przed 

radnymi informacje na temat tego przedsięwzięcia. Wskazując na xero pisma, w którego był 

posiadaniu stwierdził, że Starostwo poinformowało Wójta Gminy i Burmistrza Miasta o tym, 

że cała inwestycja opiewa na ok. 4 mln z czego 50% kosztów pokryje Starostwo a pozostałe 

50% kosztów pokryje miasto i gmina proporcjonalnie do długości odcinka drogi. Gmina ma 

dołożyć 587.340,- zł i 582.660 ,-zł a miasto 2 razy po 495 tys. zł. Radny zwrócił się o 15 

minutowa przerwę, aby Burmistrz Miasta przedstawił radnym, dokumenty dot. omawianego 

zadania.  

Radny p. Andrzej Pęksa stwierdził, że odcinek ul. 63 Rok w graniach miasta ma 

długość ok. 1 km.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska uznał, że wniosek radnego p. J. 

Wilczyńskiego jest logiczny ale przedwczesny. Radny zaapelował o to, aby przyjąć Porządek 

obrad, skoro nie ma wniosku o zdjęcie z Porządku obrad omawianej uchwały i procedować 

kolejne punkty. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski stwierdził, że wniosek jest zasadny na etapie 

przyjmowania Porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska wycofał swój apel. 

Radny p. Jacek Wilczyński dodał, że przerwa jest po to, aby Burmistrz Miasta 

przedstawił bądź nie przedstawił dokumentów co zdecyduje o stanowisku Rady Miasta dot. 

Porządku obrad. Zwrócił się o poddanie pod głosowanie wniosku. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer stwierdzi, że wszystkie informacje, których oczekują 

radni są im przekazywane. Wyraził wątpliwość czy oczekiwaniem radnych jest kopiowanie 

całej dokumentacji. Podkreślił, że dokumentacja techniczna jest obszerna i wymagałoby 

tygodnia, aby ją skserować. Podkreślił, że wniosek o zmianę uchwały podjętej jesienią 2016r. 

opiera się o jednostronicowe pismo Starosty Ostrowskiego, które można bez problemu 

skserować. 

Radny p. Jacek Wilczyński stwierdził, że jest w posiadaniu tego pisma, ale nie jest ono 

dla niego dokumentem.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że jest to oficjalny dokument Starosty 

Ostrowskiego. Sprawa jest kontynuowaniem wcześniejszej decyzji o współfinansowaniu 

zadania, które miało być dofinansowywane środkami zewnętrznymi. Obecnie decyzja dotyczy 

samodzielnej realizacji zadania bez środków zewnętrznych. Podkreślił, że jego zdaniem 

podjęcie decyzji jest zasadne dlatego przedstawił odpowiedni projekt uchwały, zmieniającej 

uchwałę z 2016r. w zakresie kwoty. Zaapelował o sprecyzowanie dostarczenia jakich 

dokumentów radni oczekują a wtedy zostaną one przedstawione. Zdaniem Burmistrza Miasta 

obecna sytuacja to namnażanie sztucznych problemów. Poinformował o tym, że Dyrektor p. 

D. Choinka jest przygotowany, aby w punkcie dot. projektu uchwały zaprezentować 

odpowiednie mapy i przedstawić informacje.  

Radny p. Jacek Wilczyński zaapelował o poddanie wniosku pod głosowanie. Radny 

podkreślił, że oczekuje przedstawienia fragmentu dokumentacji dot. odcinka i wartości 

realizowanej w mieście drogi. Dodał, że radnym wystarczy wgląd do dokumentacji 

technicznej.  



 Radna p. Anna Krajewska poinformowała o tym, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, 

Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego Dyrektor 

p. Choinka proszony o udzielenie informacji o przedsięwzięciu „powiedział, że nie wie.”  

W związku z tym Komisja zwróciła się o przedstawienie na posiedzenie następnej Komisji 

materiałów dot. długości zadania, wartości i procentowego udziału w finansowaniu zadania. 

Radna p. Anna Krajewska wyraziła niezrozumienie dlaczego Burmistrz Miasta trzyma te 

informacje w tajemnicy. Zapytała czy Burmistrz Miasta chce się czuć ważniejszy dzięki temu. 

Radna stwierdziła, że radni nadal czekają na informacje.  

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz wyraziła zdziwienie obecną sytuacją zwłaszcza, że 

wydaje się, że wszyscy radni chcą głosować za podjęciem uchwały. Radna stwierdziła, że nie 

pamięta, aby Powiat Ostrowski dofinansowywał zadania realizowane przez miasto.  

Radny p. Stanisław Dylewski przypomniał, że w expose Burmistrz Miasta p. J. Bauer 

zapewniał, że jego władza będzie transparentna i przejrzysta jak łza. Radny stwierdził, że 

chciałby, aby władza taka była. Radny stwierdził, że na posiedzeniu Komisji Oświaty radni 

chcieli się zapoznać z dokumentacją ale Dyrektor p. D. Choinka stwierdził, że żadnych 

dokumentów nie ma na chwile obecną. Dodał że radni zwrócili się, aby dokumenty były 

przedstawione chociaż na sesję, jednak ich nie otrzymali. Radny stwierdził, że nie można  

w takiej sytuacji mówić o transparentności.  

Radna p. Alina Rytelewska stwierdziła, że dyskusje i analiza dokumentów powinna 

się odbywać na posiedzeniach Komisji. Dodała, że na posiedzeniach Komisji nie było 

Burmistrza Miasta. 

Radna p. Beata Herman przypomniała, że dyskusja odbywa się w punkcie dot. 

ustalenia Porządku Obrad. Stwierdziła, że rozsądna była propozycja, aby debatować  

w punkcie 10 kiedy to Dyrektor p. D. Choinka przedstawi informacje umożliwiające radnym 

podjęcie decyzji. Uznała, za nielogiczne przedstawianie informacji przed ustaleniem 

Porządku obrad. 

Radny p. Jacek Wilczyński wniósł o zakończenie dyskusji i poddanie zgłoszonego 

wcześniej wniosku pod głosowanie. Radny uznał, że wypowiedź Burmistrza Miasta dot. 

procedowania omawianego projektu uchwały była niepotrzebna.  

  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał pod głosowanie wniosek o 

zamknięcie dyskusji.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu jawnym 20 głosami ”za” przy 0 głosach „przeciw’ i 0 głosach 

„wstrzymujących się”, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu  

opowiedziała się za zamknięciem dyskusji w pkt. 2 Informacja o Porządku obrad. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych zamknął 

dyskusję. 

  

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał pod głosowanie wniosek  

o zarządzenie 15 minutowej przerwy na dostarczenie dokumentów dot. odcinka drogi 

planowanego do realizacji w granicach miasta, wartości całego zadania i odcinka  

w granicach miasta, sposobu finansowania i zakresu planowanych prac /kanalizacja 

deszczowa, sanitarna, ścieżka rowerowa/.  



Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych zapytał Burmistrza Miasta jak 

długiej przerwy potrzebuje, aby przygotować ww. informacje.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer stwierdził,, że uchwała z września 2016r., mówi  

o tym, że szczegóły będą zawarte w umowie, aby radni nie musieli analizować całego 

kosztorysu, który dotyczy całej inwestycji. Obecnie, aby odpowiedzialnie poinformować co 

do wysokości kwoty jaką miasto poniesie należy zamówić wykonanie wyodrębnionego  

z całego kosztorysu dokumentu. Zapewnił, że władze miasta w chwili podpisywania umowy 

będą miały tego typu dokument. Obecnie można bazować na informacji Starosty 

Ostrowskiego, że wydatki miasta nie powinny przekroczyć kwoty ujętej w projekcie uchwały. 

Zaznaczył, że zasadą jest pokrycie kosztów przez miasto w wysokości do 50%. Kosztów 

poszczególnych pozycji dotyczących miejskiego odcinka miejskiego. Wyraził nadzieję, że 

kwota jaka miasto wydatkuje będzie mniejsza niż planowana w projekcie uchwały. Wyżej 

wskazane szczegóły będą zawarte w umowie, której załącznikiem będzie wyspecyfikowany z 

całego kosztorysu, dokument dot. działań dot. odcinka drogi znajdującego się na terenie 

miasta. Burmistrz Miasta p. J. Bauer stwierdził, że w 15 minut nie może udzielić precyzyjnej 

odpowiedzi. Podkreślił, że nie może udzielić odpowiedzi innej niż precyzyjna, aby nie 

spotkać się potem z zarzutem, że jest nieprecyzyjny. Podkreślił, że może przedstawić 

podstawowe informacje na temat odcinka czy zakresu zadania. 

  

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał pod głosowanie wniosek  

o ogłoszenie 15 minutowej przerwy na dostarczenie dokumentacji dot. omawianego zadania.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu jawnym 10 głosami ”za” przy 8 głosach „przeciw’ i 3 głosach 

„wstrzymujących się”,  

opowiedziała się za ogłoszeniem 15 minutowej przerwy.  

 

Przerwa 15 minut. 

Wznowienie obrad 

 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił się do Dyrektora Wydz. RG p. D. Choinki  

o przedstawienie informacji na temat planowanej budowy drogi ul. 63 Rok. Dodał, że 

prezentacja miała być przedstawiona w odpowiednim punkcie Porządku obrad.  

Dyrektor Wydz. RG p. D. Choinka przedstawił w formie prezentacji multimedialnej 

projekt budowy ul. 63 Rok. Poinformował o tym, że planowany do realizacji odcinek ul. 63 

Rok w granicach miasta wynosi 1666 mb. Na odcinku od ul. Warszawskiej do ul. Traugutta 

będzie to droga jednokierunkowa o szerokości 3,5 m, w kierunku ul. Warszawskiej. 

Planowane jest wykonanie jednostronnego chodnika i zjazdów z kostki betonowej. Dalszy 

odcinek będzie stanowił jezdnię dwukierunkową i chodnikiem jednostronnym o szerokości  

w większości 2 m. Ścieżka rowerowa o szerokości 1,5 będzie realizowana od ul. Leśmiana do 

Grabownicy. Na ścieżce rowerowej będzie wykonane oświetlenie. Kanalizacja deszczowa na 

terenie miasta będzie wykonana na odcinku 600 m od ul. Warszawskiej. Planowane jest 

przestawienie słupów energetycznych i przebudowa linii energetycznej. Koszt całego zadania 

szacowany jest na ponad 4 mln zł. miasto dofinansowywać będzie w 50% kosztów budowy 

drogi na terenie miasta.  



Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał czy w ul. 63 Rok jest 

kanalizacja sanitarna. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek potwierdził.  

Dyrektor p. D. Choinka odpowiadając na pytania zebranych poinformował o tym, że 

planowana do realizacji droga ma długość 4,2 km, z tego w mieście 1666 mb.  

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz zapytała czy Burmistrz Miasta wnosi o zdjęcie 

projektu uchwały z Porządku obrad.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer stwierdził, że nie wnosi o zdjęcie punktu z Porządku 

obrad.  

 Radny p. Jacek Wilczyński podziękował za przedstawione informacje. Wyraził 

zdziwienie, że nie zostały one przedstawione na posiedzeniach Komisji. Uznał, że wygląda na 

to, że przedstawienie tych informacji nastąpiło jakby w drodze wymuszenia.  

 

 W związku z brakiem wniosków do Porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta  

p. Zbigniew Krych poinformował, że do Porządku obrad nie zgłoszono zmian.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XXX i XXXI sesji Rady Miasta.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o bezpieczeństwie miasta w 2016 r.  

6. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2017 r.  

7. Informacja Burmistrza Miasta o koncepcji rozbudowy oraz remontów infrastruktury 

wodno- kanalizacyjnej w mieście Ostrów Mazowiecka.  

8. Podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka, 

b/ w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka,  

c/ w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2017 r. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIV/172/2016 Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka z dnia 13 września 2016r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Ostrowskiemu na realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa drogi powiatowej 

nr 2638W na odcinku Ostrów Mazowiecka – Stara Grabownica”.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Powiatu Ostrowskiego na 

realizację zadania pod nazwą „Budowa miejskiego parkingu publicznego w Ostrowi 

Mazowieckiej przy ul. Rubinkowskiego”.  

12. Podjęcie uchwał:  

a/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 r.  



b/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na 

lata 2017-2024.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg  

w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Miastu 

Ostrów Mazowiecka lub jej jednostkom podległym oraz wskazania organów do tego 

uprawnionych.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczny punktów przyznanych kryteriom 

oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia kryteriów, branych pod uwagę na 

drugim etapie postepowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych lub innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez Miasto Ostrów Mazowiecka.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów przyznanych kryteriom 

oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia kryteriów, branych pod uwagę  

w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Miasto Ostrów Mazowiecka, dla kandydatów zamieszkałych poza 

obwodami tych szkół.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 

1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie miasta Ostrów 

Mazowiecka. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów Mazowiecka na rok 

2017”. 

19. Informacja o pracy Burmistrza Miasta jako jednoosobowego organu wykonawczego 

miasta w okresie między sesjami. 

20. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami.  

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i sprawy różne. 

22. Zakończenie obrad. 

 

Punkt 3  

 Przyjęcie Protokołu z XXIX sesji Rady Miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poinformował o tym, że Protokoły  

z obrad XXX i XXXI sesji Rady Miasta były wyłożone do wglądu i do dnia poprzedzającego 

dzisiejszą sesję nikt nie zgłosił uwag do ich treści, w związku z tym stwierdził, że Protokoły 

zostały przez Radę Miasta przyjęte.  

 

 

 

 

 



Punkt 4 

Interpelacje i zapytania. 

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz nawiązując do pytań mieszkańców o przyczyny 

wzrostu stawek za odbiór śmieci wyjaśniła, że informuje mieszkańców, że obecnie miasto nie 

dopłaca do tej działalności. Przypomniała, że w poprzednim okresie miasto dopłacało do 

wywozu śmieci 800 tys. zł. rocznie. Dodała, że w związku z tym iż obecnie miasto nie 

dopłaca do tej działalności można przeznaczyć te środki na inne cele. Radna p. M. 

Bartkiewicz podkreśliła, że te wyjaśnienia są przyjmowane przez mieszkańców ze 

zrozumieniem. Zaapelowała o to, aby media przekazywały takie uzasadnienie podwyżek opłat 

za odbiór śmieci. 

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz zwróciła się do Burmistrza Miasta o wystosowanie 

pism do zarządców dróg, przebiegających przez miasta w sprawie poprawy stanu chodników 

przy drogach w centrum miasta.  

Radny p. Stanisław Dylewski w imieniu mieszkańców kamienicy przy ul. Kościuszki 

1 zapytał kiedy zostanie zrealizowana obietnica dot. remontu klatki schodowej. Radny dodał 

że na debacie z mieszkańcami p. K. Kośnik oznajmił że jest właścicielem kamienicy. Radny 

podkreślił, że mieszkańcy płaca czynsz do TBS SP. z o.o. i chcieliby wiedzieć kiedy klatka 

schodowa zostanie pomalowana. Remont ten był obiecany w 2015r.  

Radny p. Stanisław Dylewski w imieniu Przewodniczącego Ruchu Kontroli Władzy  

i Wyborów podziękował radnym i Burmistrzom oraz mieszkańcom za przybycie i udział  

w spotkaniu, które odbyło się 10 marca br. w Ratuszu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał z jakiego powodu 

decyzje dot. wymiaru podatków dotarły do mieszkańców w tym roku tak późno, niektórzy 

jeszcze nie dostali decyzji. Przypomniał, że termin płatności podatku określony jest na 15 

marca br. Zapytał czy w związku z opóźnieniem w dostarczaniu decyzji Burmistrz Miasta 

bierze pod uwagę przesunięcie tego terminu płatności.  

Radna p. p. Alina Rytelewska po raz kolejny zwróciła się o przeswietlenie drzew przy 

ul. Lipowej. Konary drzew wymagają uformowania. Dodała, że jest to wniosek mieszkańców. 

Podkreśliła, że mieszkańcy w wielu sprawach wywierają dużą presję na radnych.  

Radna p. Alina Rytelewska zwróciła się o dostarczenie mapki przedstawiającej drogi 

wojewódzkie na odcinku ul. 3 Maja do ul. Wiaduktowej z zaznaczeniem, które odcinki są 

miejskie a które wojewódzkie. Radna uznała, że należy doprowadzić do uregulowania, stanu 

prawnego całej drogi tak, aby była w całości miejska lub w całości wojewódzka. Radna 

podkreśliła, że umożliwiłoby to zmianę nawierzchni chodników wzdłuż drogi.  

Radny p. Mieczysław Równy nawiązując do t realizowanej inwestycji energetycznej w 

północnej części miasta zwrócił się o przywrócenie do stanu pierwotnego nawierzchni, która 

została zniszczona podczas realizacji zadania.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska zapytała na jakim etapie 

jest budowa zatoki parkingowej na ul. Partyzantów i jaki jest przewidywany termin jej 



wykonania. Podnosząc kwestię porządku w mieście zwróciła uwagę na nieporządek na 

prywatnej działce naprzeciw Starostwa Powiatowego. Na działce tej prowadzona jest 

działalność gastronomiczna. Radna wskazała również na problem niszczenia mienia 

publicznego tj. chodnika /w tym rejonie/ przez wjeżdżające na niego pojazdy dostawcze. 

Radna poddała pod rozwagę wskazanie właścicielowi punktu gastronomicznego możliwości 

wykonania parkingu i wjazdu z drugiej strony obiektu.  

W dalszej kolejności radna p. J. Kwiatkowska w imieniu mieszkańców zapytała  

o handel uliczny w okolicy sklepu Biedronka przy ul. 3 Maja. Radna zaapelowała  

o zwrócenie uwagi na kwestię porządku w rejonie omawianego handlu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska zapytała czy dokonano 

analizy sposobu poprawy stanu dróg gruntowych, będących w najgorszym stanie 

technicznym. Zapytała czy opracowano plan działań i jeśli tak to jaki.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska nawiązując do Programu 

Rewitalizacji w ramach którego planowano pozyskać środki na rewitalizację ul. Batorego  

w tym budynków socjalnych i przedszkola, zapytała czy znane są choć przybliżone terminy 

ogłoszenia konkursów na pozyskanie środków na ww. zadania.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska zapytała czy w związku 

podpisaną umową Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego przekazał miastu środki na 

rozbudowę i działalność Muzeum.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska zapytała czy ogłoszony 

został już konkurs i wyłoniony wykonawca na realizację zadań w ramach budżetu 

obywatelskiego.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk przypomniał, że Komisja Gospodarki Komunalnej, 

Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska w 2016r. wystąpiła do Burmistrza 

Miasta z wnioskiem o sporządzenie rzeczowego wykazu chodników planowanych w ramach 

środków na remonty chodników w 2017 r. Wykaz taki nie został dołączony do budżetu miasta 

w związku z tym Komisja na ostatnim posiedzeniu ponowiła wniosek, aby Burmistrz Miasta 

przedstawił jakie nawierzchnie chodników, w ramach kwoty planowanej na remonty 

chodników, planowane są do naprawy w br. 

Radna p. Anna Krajewska zaznaczając, że nie pyta o termin przebudowy 

skrzyżowania przy ul. Kościuszki, ul. Warchalskiego i ul. Sobotki zapytała o planowane 

działania dot. poprawy bezpieczeństwa na ww. skrzyżowaniu.  

W związku z zakończeniem zgłaszania interpelacji i zapytań Przewodniczący Rady 

Miasta p. Zbigniew Krych poinformował o tym, że odpowiedzi zostaną udzielone  

w końcowym punkcie porządku obrad.  

  



Punkt 5  

Informacja o bezpieczeństwie miasta w 2016 r.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska poinformowała o tym, że 

Komisja Informacje o bezpieczeństwie miasta w 2016r. przyjęła.  

Przewodnicząca Komisji Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec poinformował o tym, że Komisja Informację  

o bezpieczeństwie miasta w 2016r. przyjęła. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zachęcił zaproszonych gości, przedstawicieli 

instytucji, które wpływają na poczucie bezpieczeństwa i realne bezpieczeństwo w mieście do 

przedstawienia krótkiej informacji na temat najistotniejszych kwestii dot. bezpieczeństwa  

w prowadzonej działalności.  

 Komendant Powiatowy Policji p. Mirosław Olszewski stwierdził, że bezpieczeństwo 

na terenie miast jest na poziomie zadawalającym, nie uległo pogorszeniu w stosunku do roku 

poprzedniego. Nastąpił wzrost przestępczości w kategorii przestępstw gospodarczych  

i przestępstw narkotykowych. Wynika to że sprawności Policji w ujawnianiu tego typu 

przestępstw. W istotny sposób o ok. 10% wzrosła wykrywalności przestępstw we wszystkich 

kategoriach. Podobnie jak w całym kraju stan bezpieczeństwa w ruchu drogowym był gorszy 

niż w 2015 r. Na terenie powiatu odnotowano mniej zdarzeń drogowych ale ich ciężar  

i skutki były gorsze. Na terenie powiatu zginęło 29 osób a na terenie miasta 3 osoby. 

Policjanci podczas służb patrolowych ujawnili znacznie większą ilość wykroczeń w kategorii 

wykroczeń z naruszeniem ładu i porządku publicznego oraz spożywania alkoholu  

w miejscach niedozwolonych. Pan M. Olszewski przypomniał o uruchomieniu aplikacji 

Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa. Na terenie miasta aplikacja ta cieszyła się średnim 

zainteresowaniem. Zaapelował o przekazywanie mieszkańcom informacji o możliwości 

korzystania a aplikacji. Przypomniał, że dzięki przychylności władz miasta w 2016r., 

uruchomiono ponadnormatywne służby patrolowe. Na ten cel miasto przeznaczyło 10 tys. zł. 

Dziękując za przeznaczenie ww. środków w 2016r,. zapowiedział, że również w br. Policja 

zwróci się o przeznaczenie środków na dodatkowe służby, które planowane są na wiosnę  

i lato czyli na czas największej ilości wybryków chuligańskich. Podziękował za środki, które 

miasto przeznaczyło na zakup radiowozu.  

 Radny p. Jerzy Pawluczuk podziękował za współpracę i zaangażowanie i skuteczność 

pracy dzielnicowych pracujących na terenie osiedla Spółdzielni Mieszkaniowej. Wyraził 

oczekiwanie na zwiększenie ilości patroli policji w okresie wiosennoletnim.  

  Komendant Powiatowy Policji p. M. Olszewski wskazał, że miasto leży na ciągu 

komunikacyjnym, po których przemieszczają się kibice w związku z tym często zwłaszcza 

 w weekendy policjanci angażowani są do zabezpieczania przejazdu kibiców. Jest to 

powodem ograniczonej liczby policjantów, którzy mogą być skierowani do zwykłej służby 

patrolowej.  

 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska podziękowała za 

zwiększenie ilości patroli policji na ul. Partyzantów w rejonie tzw. małej szkoły. Zwróciła się 

z prośbą o pouczanie kierowców, którzy zatrzymują się na tej ulicy ponieważ nie mają 

możliwości zatrzymania się gdzieindziej. Zapytała o możliwość zainstalowania progów 

zwalniających na ul. Sielskiej. Zwróciła również uwagę na zagrożenia na ul. Broniewskiego 

na odcinku od ul. Podstoczysko do końca ulicy. Wskazała, że nie ma tam chodnika, droga jest 

często użytkowana przez rowerzystów a samochody poruszają się z dużą prędkością.  



 Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek stwierdził, że po analizie sprawy 

planowane jest zainstalowanie progów zwalniających na ul. Zwycięstwa. Rozwiązanie to 

będzie opiniowane przez Komendę Policji.  

 Radny p. Tadeusz Malec pozytywnie ocenił fakt, że się zwiększyła ilość patroli 

Policji, nowym samochodem, na osiedlu np. na ul. Widnichowksiej. Podziękował za tę 

działalność i zapowiedział, że następnym razem również będzie popierał dofinansowanie 

miasta do zakupu pojazdu dla Policji.  

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz zapytała o informację na temat występowania 

problemu narkomanii w mieście.  

 Komendant Powiatowy Policji p. M. Olszewski poinformował o tym, że w 2016 r. 

zabezpieczono ponad 5 kg. narkotyków, było to dwa razy więcej niż w 2015 r. Ujawniono 

również więcej czynów w ramach przestępczości narkotykowej. Problem narkotyków istnieje 

i nie jest mały. Podkreślił, że problem jest znany i Policja pracuje nad nim licząc na 

pozytywne rezultaty.  

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz doprecyzowała,. że pytanie jej dotyczyło narkomanii 

wśród młodzieży a nie o przestępczość zorganizowaną.  

 Komendant Powiatowy Policji p. M. Olszewski poinformował o tym, że wystąpił 

również problem narkotyków w szkole. Problem dotyczy głownie młodzieży i rejonów, gdzie 

się bawi i spędza wolny czas. Problem jest monitorowany i podejmowane są działania, mające 

na celu zmniejszenie tego problemu.  

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz zapytała o to co się dzieje z osobą, która ma 

problem z narkotykami i trafia o tym informacja na Policję.  

 Komendant Powiatowy Policji p. M. Olszewski wyjaśnił, że są odpowiednie 

procedury zależne od stanu w jakim znajduje się dana osoba. Wskazał, również na ścieżkę 

operacyjną dochodzenia do dystrybutora narkotyków.  

 Radny p. Stanisław Dylewski w imieniu mieszkańców zwrócił uwagę na to, że na ul. 

Kościuszki odbywają się rajdy samochodowe. Na parkingu przy Kościele ze względu na 

niewielką ilość zaparkowanych pojazdów młodzi kierowcy popisują się swoimi 

umiejętnościami zakłócając spokój okolicznym mieszkańcom. Wskazał na niebezpieczeństwo 

dla samych uczestników tych popisów. Przypomniał, że kiedyś występowano o monitoring 

tego rejonu.  

 Komendant Powiatowy Policji p. Mirosław Olszewski zachęcił do zgłaszania tego 

typu spraw do Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa, co umożliwia śledzenie tego co się 

dzieje z danym zgłoszeniem.  

 Radna p. Anna Krajewska, nawiązując do zabezpieczenia przejazdów kibiców 

zapytała czy przesuwanie policjantów do zabezpieczenia tych przejazdów powoduje to, że 

władze miasta musza finansować dodatkowe patrole, aby zapewnić bezpieczeństwo na terenie 

miasta. Radna uznała, że w pracy Komendy Powiatowej Policji na pierwszym planie powinno 

być bezpieczeństwo mieszkańców powiatu a sprawą zabezpieczenia przejazdu kibiców 

powinien zajmować się Wojewoda lub Komendant Wojewódzki Policji. Radna wskazała, że 

problem bardzo szybkiej jazdy samochodów występuje głównie na ul. Armii Krajowej.  

 Komendant Powiatowy Policji p. M. Olszewski podkreślił, że Policja zabezpiecza 

przejazd kibiców przez teren powiatu/ drogami, koleją/. 

 Radna p. Alina Rytelewska w imieniu mieszkańców osiedla Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Nasz Dom” podziękowała za dotychczasową działalność Policji i zwróciła 



się o wzmożenie kontroli w nocy z soboty na niedziele, jest to okres największej ilości 

wybryków chuligańskich.  

 Radny p. Andrzej Pęksa podniósł sprawę dużej ilości działań profilaktycznych Policji  

i Sanepidu w zakresie narkotyków i dopalaczy.  

 Komendant Policji p. Mirosław Olszewski potwierdził, że Policja prowadzi wiele 

działań profilaktycznych wraz z różnymi partnerami: Sanepidem, służbą zdrowia, szkołami, 

uniwersytet trzeciego wieku itp. 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych podziękował za pracę Policji na 

rzecz bezpieczeństwa w mieście. Wyraził nadzieję, że Rada Miasta, jeśli będzie wniosek, 

ponownie przeznaczy środki na wsparcie Policji.  

 Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej p. Janusz Iwanowski 

poinformował o tym, że na terenie miasta w 2016 r. powstało 321 zdarzeń w tym 70 pożarów. 

We wszystkich zdarzeniach brało udział 312 zastępów jednostek ochrony przeciwpożarowej i 

1200 strażaków. Przyczyną pożarów w domach jednorodzinnych głównie był brak 

czyszczenia przewodów kominowych i bałagan w kotłowni. PSP jest przygotowana do 

sezonu wypalania traw. Prowadzone są działania profilaktyczne i informacyjne. Komendant 

p. J. Iwanowski poinformował o tym, że z końcem roku kończy się atest na skokochron. 

Koszty atestu wynoszą ok. 18-19 tys. zł. . Podkreślił, że skokochron jest bardzo potrzebny. 

Wystąpił o wsparcie finansowe na ten cel na 2018r. Odpowiadając na pytanie Burmistrza 

Miasta wyjaśnił, że Straż korzysta z samochodu i kamery termowizyjnej, których zakup 

dofinansowało miasto . Kamera jest wykorzystywana praktycznie podczas każdego pożaru, 

zwłaszcza na poddaszach budynków, ponieważ kamera dokładnie wskazuje zarzewie ognia. 

Podkreślił duże znaczenie kamery w pożarach magazynów i hal produkcyjnych. Kamera jest 

wykorzystywana również na potrzebny Policji np. w poszukiwaniu osób. Podziękował za 

wsparcie finansowe zakupu samochodu z kamerą termowizyjną.  

  Radna p. Beata Herman zapytała o to informację na temat 24 fałszywych alarmów, 

zapytała czy udało się wykryć sprawców tych alarmów i czy zostali ukarani.  

 Komendant PPSP p. J. Iwanowski wyjaśnił, że wyróżnia się alarm fałszywy w dobrej 

wierze / bo pojawia się np. dużo dymu od ogniska i jest zgłoszenie/. Podkreślił, że alarmów 

fałszywych złośliwych praktycznie nie ma.  

 Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do wpisu na ostrowskim portalu 

internetowym o tym, że remont kina nie został odebrany przez Straż Pożarną ze względu na 

mankamenty, zapytał czy Straż odebrała remont. Radny stwierdził, że nie podoba mu się to, 

że fotele w sali kinowej są dosunięte do ściany. 

 Komendant p. Janusz Iwanowski wyjaśnił, że z posiadanych przez niego informacji 

wynika, że Straż Pożarna nie dokonywała odbioru kina, dodał że nie wie czy taki odbiór przez 

Straż Pożarną był potrzebny. Podkreślił, że procedura jest taka, że inwestor zgłasza do 

Komendy Straży Pożarnej potrzebę odbioru obiektu i wtedy PSP podejmuje czynności 

kontrolno- rozpoznawczych. 

 Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy inwestor zgłosił kino do odbioru. 

 Komendant PSP p. J. Iwanowski stwierdził, że z posiadanych informacji wynika, że 

Straż Pożarna nie brała udziału w czynnościach. Podkreślił, że odbiorów w ciągu roku jest 

bardzo dużo i zastrzegł że mógł pominąć informację o tej sprawie.  

 Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy PSP powinna dokonać odbioru kina. 



 Komendant p. J. Iwanowski stwierdził że, aby odpowiedzieć na to pytanie musiałby 

się zapoznać z dokumentacją remontu.  

  Radny p. Władysław Krzyżanowski zwrócił uwagę, że sprawozdanie dotyczy roku 

2016 a pytanie dotyczy br. Krzesła w sali kinowej są ustawione zgodnie z projektem, projekt 

remontu musieli zatwierdzić również biegli ze Straży Pożarnej i innych instytucji. Obecne 

ustawienie krzeseł jest dużo bardziej bezpieczne niż wcześniejsze. Dofinansowanie zakupu 

samochodu z kamerą termowizyjną było wynikiem współpracy organu wykonawczego 

poprzedniej kadencji, który zaplanował środki na ten cel na 2015r. Wyraził zadowolenie  

z dokonanego zakupu, zwłaszcza kamery. 

 Radny p. Jerzy Pawluczuk zapytał ile razy był używany skokochron. 

 Komendant p. J. Iwanowski poinformował o tym, że skokochron był użytkowany 

przez 15 lat, nie brał udziału w realnej akcji ratowniczej tylko w ćwiczeniach. Skokochron 

powinien być na wyposażeniu PSP. Nawiązując do kwestii kina poinformował o tym, że ze 

względu na to, że jest to obiekt użyteczności publicznej jest ujęty w br. do harmonogramu 

czynności kontrolno-rozpoznawczych.  

 Radna p. Alina Rytelewska podziękowała Komendantowi i wszystkim Strażakom za 

ofiarny trud pracy na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców.  

 Radna p. Anna Krajewska kierując słowa do Komendantów Policji i Straży 

podziękowała za pracę na rzecz bezpieczeństwa miasta. Podkreśliła, że czuje się bezpiecznie 

w mieście i w powiecie.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych podziękował za pracę Straży 

Pożarnej na rzecz bezpieczeństwa w mieście.  

 Pan Kaczyński Kierownik Sekcji PSSE poinformował o tym, że w 2016 r. zgłoszono 

236 chorób zakaźnych, w tym ponad 45% miało charakter pokarmowy. Były to 

porównywalne ilości do 2015r. Podkreślił, że jakość wody w wodociągach w mieście jest 

dobra. Jakość wody na miejskiej pływalni jest również dobra. W 2016 r. wprowadzono 

badania jakości gleby w piaskownicach w przedszkolach. Badania 6 piaskownic wypadły 

pozytywnie. Poinformował o tym, że w obiektach nadzorowanych przez SANEPiD  

w zakresie żywności i żywienia zdarzały się uchybienia dot. jakości zdrowotnej żywności, 

jednak wszystkie obiekty ukarane dokonały podwyższenia jakości. Nie było przypadków 

zbiorowych zatruć.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk nawiązując do tego, że w pewnym czasie w okresie letnim 

w mieście następował wzrost ilości fenolu w powietrzu, prawdopodobnie z powodu 

parowania gleby z terenu Nasycalni, zapytał czy problem ten występuje nadal.  

Pan Kaczyński wyjaśnił, że Inspekcja Sanitarna od kilku lat nie prowadzi nadzoru nad 

powietrzem atmosferycznym. Inspekcja Sanitarna prowadzi badania jakości powietrza 

wewnętrznego np. w szkołach. W kilku szkołach badania takie były prowadzone i nie 

odnotowano przekroczeń norm.  

 Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził, że Rada Miasta Ostrów 

Mazowiecka przyjęła Informację o bezpieczeństwie miasta w 2016 roku.  

  



Punkt 6 

 Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2017 r.  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman poinformowała o tym, że Komisja przyjęła Informację 

o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2017 r.  

 Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 

Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk poinformował o tym, że Komisja przyjęła Informację o 

stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2017 r.  

Przewodnicząca Komisji Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec poinformował o tym, że Komisja przyjęła Informację  

o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2017 r.  

 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że w dniu wczorajszym  

w Urzędzie Marszałkowskim została podpisana umowa na dofinansowanie modernizacji 

Jatek. Zgodnie z planem na remont Jatek przeznaczonych jest ok. 5 mln zł., w tym ok. 3,5 mln 

zł środków unijnych. Ostateczne kwoty będą wynikały z przetargów. Obecnie można już 

przystępować do przetargu. Wyraził nadzieję, że w najbliższym czasie / przełom marca i 

kwietnia/ zostanie zawarta podobna umowa na realizację zadania pn. „Kultura pod 

napięciem”, po doprecyzowania szczegółów. W dalszej kolejności poinformował o tym, że 

miasto przystępuje do realizacji parkingu przy ul. Rubinkowskiego. Zadanie to będzie 

realizowane we współpracy z Powiatem Ostrowskim. Poinformował o tym, że przystąpiono 

do ogłaszania przetargów na zadania niewygasające. 

 Następnie w formie prezentacji mutlimedialnej omówiono przedsięwzięcia parking 

przy ul. Rubinkowskiego, Jatki i „Kultura pod napięciem”.  

 Dyrektor Wydz. RG p. Daniel Choinka poinformował o tym, że został rozstrzygnięty 

przetarg na budowę parkingu przy ul. Rubinkowskiego . Wykonawcą będzie Zakład Robót 

Budowlano – Drogowych Andrzej Pecura. Inwestycja kosztować będzie ok. 160 tys. zł,  

z czego 50% finansować będzie Powiat Ostrowski. Realizacja obywać się będzie na  

4 działkach przy bursie szkolnej. Następnie przedstawił dane techniczne dot. parkingu. 

Planowane jest wykonanie 41 miejsc parkingowych i 2 miejsca dla osób niepełnosprawnych 

Parking będzie oświetlony i ogrodzony i powstanie mała architektura.  

 Radny p. Jerzy Pawluczuk zapytał czy grunt na którym będzie budowy parking, 

będący obecnie własnością Starostwa Powiatowego będzie użyczony czy przekazany miastu.  

Dyrektor p. D. Choinka wyjaśnił, że obecnie grunt jest użyczony a potem ma być 

przekazany. 

 Pan Adam Radomski Doradca Burmistrza Miasta przedstawił w formie 

multimedialnej prezentacji informację na temat stanu obecnego i planowanej modernizacji 

Jatek. Poinformował o tym, że w porozumieniu z właścicielem działki sąsiedniej miasto 

będzie starało się wygospodarować przestrzeń publiczną między Jatkami a budynkiem, który 

ma powstać na sąsiedniej działce. Powierzchnia zabudowy budynku Jatek wynosi ponad 250 



m2. Teren miejski przeznaczony na to przedsięwzięcie wynosi ponad 8 tys. m2. wraz  

z miejscami postojowymi terenami zielonymi. Powierzchnia użytkowa budynku ob. wyniesie 

328 m2 i obejmować będzie parter i piwnice. Kubatura nie zostanie zmieniona. Zmianie 

ulegnie pokrycie dachowe. Obiekt znajduje się pod ścisłą ochroną konserwatorską. Zadanie 

będzie realizowała firma wyłoniona w drodze przetargu specjalizująca się w tego typu 

budowlach. Elewacja obiektu będzie poddana renowacji / czyszczenie cięgieł, uzupełnienie 

cegieł/. Dokonana będzie zmiana miejsca głównego wejścia, obecne wejście na szczycie 

budynku nie spełnia norm bezpieczeństwa. Przestrzeń w piwnicach będzie mogła być 

wykorzystana na cele kulturowe, wykonane będą nowe schody wewnętrzne i winda 

umożliwiająca dostęp dla osób niepełnosprawnych. Na parterze budynku planowane jest 

wykonanie otwartej przestrzeni z antresolą i wejściem na nią.  

 Radna p. Anna Krajewska zapytała czy winda nie będzie docierała do piwnic. 

 Pan Adam Radomski Doradca Burmistrza wyjaśnił, że widna będzie docierała do 

piwnic.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał o to pod jakie funkcje 

są przygotowywane rozwiązania techniczne obiektu. 

 Pan Adam Radomski Doradca Burmistrza Miasta poinformował o tym, że wniosek  

o dofinansowanie uwzględniał przeznaczenie obiektu pod cele kulturalne: wystawy, prelekcje, 

spotkania, próby. Założeniem było poszerzenie oferty Miejskiego Domu Kultury.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał o to czy jest rozważana 

koncepcja samofinansowania się choć części obiektu, przeznaczenia na cele komercyjne. 

Pozytywnie ocenił fakt, że przybędzie tego typu obiekt w mieście jednak zwrócił uwagę, że 

będzie on generował koszty.  

 Pan Adam Radomski wyjaśnił że przez okres 5 lat od momentu oddania budynku do 

użytkowania nie będzie można tam prowadzić działalności komercyjnej ze względu na 

dofinansowanie unijne. Dodał, że projekt dot, piwnic jest wykonany w ten sposób, aby móc je 

w przyszłości wykorzystać na cele komercyjne.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że planowane jest przekazanie 

budynku w zarząd Miejskiemu Domowi Kultury. Podkreślił, że obecne powierzchni 

użytkowe jakimi dysponuje MDK są niezbyt wielkie a budynek Jatek poszerzy możliwości 

MDK. Argument obecnego niedoboru powierzchni użytkowej i możliwość pozyskania nowej 

powierzchni na cele kulturalne uzyskał akceptację w Mazowieckiej Jednostce Wdrażania 

Programów Unijnych. Podkreślił, że projekt zakłada zachowanie budynku zabytkowego 

i poszerzenie oferty kulturalnej. Podkreślił, że planowane jest wdrożenie rozwiązań mających 

na celu poszerzenie oferty dla osób z tzw. III wieku również rozważanie jest pozyskanie na 

realizacje tych zadań środków zewnętrznych.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska nawiązując do informacji  

o trudnościach w możliwości skorzystania ze środków unijnych i krajowych zapytał czy 

wszystkie 3 projekty łącznie z Muzeum i przedsięwzięciem „Kultura pod napięciem” będą 

realizowane. Zapytał na jakie cele ma być przeznczony obiekt tzw. starej elektrowni.  



 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer nawiązując do trudności w połączeniu środków 

unijnych i krajowych jako dofinansowanie miejskich przedsięwzięć wyjaśnił, że nie wszystkie 

sprawy udało się dotychczas uporządkować. Poinformował o tym, że za dwa dni odbędzie się 

kolejna wizyta w Urzędzie Marszałkowskim, w sprawę zaangażowani są również prawnicy. 

W sytuacji pojawienia się kolejnych wątpliwości władze miasta przedstawią propozycję 

przesunięcia środków unijnych planowanych na dofinansowanie przedsięwzięcia na ul. 

Warszawskiej na dofinansowanie przedsięwzięcia na ul. 11 Listopada. Podkreślił, że 

wymagania co do pozyskania środków unijnych i krajowych są bardzo skomplikowane i 

różne. Celem miasta jest doprecyzowanie zapisów umowy w ten sposób, aby zarówno na 

etapie realizacji jak i na etapie kontroli po realizacji nie było problemów.  

 Doradca Burmistrza Miasta p. Adam Radomski poinformował o tym, że została 

sporządzona koncepcja projektowa starej elektrowni, koncepcja w formie papierowej jest 

dostępna do wglądu. Koncepcja przewiduje wykorzystanie istniejącej powierzchni wraz  

z wybudowaniem w istniejącej przestrzeni dodatkowego piętra z patio. Poinformował o tym, 

że trwają prace nad zagospodarowaniem przestrzeni wokół budynku i połączeniem 

przedsięwzięcia z Planem Rewitalizacji. Dofinansowanie do przedsięwzięcia miasto 

otrzymało na podstawie wniosku sporządzonego w oparciu o program funkcjonalno- 

użytkowy. Po podpisaniu umowy z Urzędem Marszałkowskim zostanie ogłoszony przetarg  

w formule zaprojektuj i wybuduj. Ogłoszony zostanie również konkurs na wykonanie wnętrz 

obiektu.  

Doradca Burmistrza Miasta p. Adam Radomski zaprosił zebranych na konsultacje dot. 

Planu Rewitalizacji.  

 Radny p. Stanisław Dylewski zapytał na jakie cele będzie przeznaczony budynek 

starej elektrowni. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zwrócił uwagę na to, że dyskusja 

dotyczy właśnie budynku po starej elektrowni. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaprosił radnego p. S. Dylewskiego do Urzędu 

Miasta do szczegółowego zapoznania się z koncepcją.  

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz wyraziła zadowolenie z dużej ilości inwestycji, 

wyraziła obawę czy wykonanie inwestycji będzie realne jeśli większość przetargów 

zaplanowano na II kwartał.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że rozpoczęto od realizacji inwestycji 

niewygasających ponieważ muszą one być wykonane do końca czerwca. Zaznaczył, że 

przygotowanie dokumentacji do przetargu wymaga dużej pracy i nie można od razu 

zajmować wszystkimi inwestycjami. Ryzykiem nie wykonania inwestycji jest to, że np. oferty 

będą przekraczały środki budżetowe zaplanowane na dane zadanie lub brak ofert. 

Radna p. Anna Krajewska zachęciła do zapoznania się z koncepcją Jatek i starej 

elektrowni, dodała, że zrobiły one na niej duże wrażenie.  

Radny p. Jacek Wilczyński zapytał o realizację ul. Miszewskiego. 



Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek wyjaśnił, że przetarg zostanie 

ogłoszony po uzyskaniu pozwolenia na budowę drogi. Dodał, że będą podjęte działania, aby 

pozwolenie zostało wydane jak najszybciej.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska zwróciła uwagę na to, aby 

w dużej ilości inwestycji nie zapomnieć o koncepcji budowy nowej szkoły.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek wskazał na inwestycje związaną  

z budową szkoły i przedszkola tj. na budowę przebicia od ul. Trębickiego do ul. 

Jagiellońskiej. Przetarg na wykonanie dokumentacji koncepcji został ogłoszony.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że w miarę możliwości wstępna koncepcja 

zostanie przedstawiona radnym.  

Radny p. Tadeusz Malec zwrócił się o potwierdzenie informacji na temat planowanej 

przebudowy chodnika w ul. Widnichowskiej w ramach środków na bieżące remonty. Zapytał 

o ewentualny termin wykonania zadania. Zapytał czy udałoby się wykonać zadanie przed 

Świętem Bożego Ciała, aby procesja mogła być poprowadzona w godnych warunkach.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek potwierdził, że przebudowa 

chodnika wraz z dwoma zatokami autobusowymi jest planowana w br. dodał, że podjęte będą 

starania, aby realizacja mogła nastąpić przed świętem Bożego Ciała. Dodał, że projekt będzie 

realizowany w ramach własnych Wydziału Urzędu Miasta.  

Radny p. Tadeusz Malec wskazał na to, że ZEC planuje w rejonie planowanej 

przebudowy chodnika dokonać przełożenia sieci cieplnej.  

Radny p. Jacek Wilczyński w imieniu mieszkańców ul. Witosa podziękował za prężną 

wymianę lampy oświetlenia ulicznego.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że wszelkie usterki i awarie są 

zgłaszane do firmy zajmującej się konserwacją oświetlenia ulicznego i sukcesywnie usuwane. 

Jakiekolwiek opóźnienia nie wynikają ze złej woli.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformował o podjętych 

działaniach mających na celu doświetlenie przejść dla pieszych w mieście. Podkreślił, że te 

aspekty są uwzględniane przy nowoprojektowanych drogach.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska uznał, że niezbędny jest 

bieżący przegląd oświetlenia ulicznego. Poddał pod rozwagę zmniejszenie ilości oświetlenia 

w Ogródku Jordanowskim w czasie kiedy on jest zamknięty. Dodał, że mieszkańcy zwracają 

uwagę na to, że obiekt jest mocno oświetlony w okresie kiedy jest zamknięty.  

Radna p. Alina Rytelewska poinformowała o tym, że na ul. Lipowej lampy świeca się 

jeszcze o godz. 7
00

 rano gdy już jest widno. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek zwrócił się o zgłaszanie tego typu 

spraw, podkreślił że system przełączania zegarów jest przestarzały i często np. na skutek 

przepięć przestawia się. Zgłoszenia można kierować do Urzędu Miasta lub bezpośrednio do 

konserwatora.  



Radny p. Jacek Wilczyński poinformował, że konserwator szybko reaguje na 

zgłoszenie telefoniczne.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformował o tym, że 

bezpośredni numer telefonu do konserwatora jest udostępniany. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że Jatki są przykładem inwestycji, 

wyjątkowo efektownej, oczekiwanej przez co najmniej trzy kadencje samorządu. Wskazał na 

to, że obecne starania o środki na dofinansowanie tego zadania okazały się skuteczne. 

Podziękował za wieloletnią pracę, nad tym przedsięwzięciem, poprzednich władz 

samorządowych, których reprezentuje były Zastępca Burmistrza p. J. Pawluczuk i były 

Burmistrz p. W. Krzyżanowski. Stwierdził, że obecnie warto wspólnie świętować. 

Podziękował również pracownikom Wydziału Urzędu Miasta, którzy pracowali nad 

omawianym przedsięwzięciem. podkreślił, że projekt dot. Jatek zajął II miejsce w 

województwie mazowieckim, na łączną liczbę ponad 60 projektów. Podziękował za 

życzliwość dla omawianego przedsięwzięcia, zwłaszcza że miasto posiada niewielką 

infrastrukturę historyczną a budynek Jatek pochodzi z 1903 r.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski przypomniał, że w poprzedniej kadencji na sali 

obrad Rady Miasta padło stwierdzenie, że najlepiej by było gdyby w Jatki bomba wpadła. 

Dodał, że sprawą nie do wyobrażenia było zaplanowanie w poprzedniej kadencji tak dużych 

środków na to zadanie. Wyraził zadowolenie, że budynki Jatek i starej elektrowni będą 

modernizowane.  

 Innych głosów dyskusji nie było.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził, że Rada Miasta Ostrów 

Mazowiecka przyjęła Informację o realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2017r.  

 

 

Punkt 7 

 Informacja Burmistrza Miasta o koncepcji rozbudowy oraz remontów 

infrastruktury wodno- kanalizacyjnej w mieście Ostrów Mazowiecka. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformowało tym, że trwa opracowywanie 

koncepcji rozbudowy oraz remontów infrastruktury wodno- kanalizacyjnej w mieście, dodał 

że prace w tym zakresie rozpoczęły się już w poprzedniej kadencji. Opracowywany jest 

bardzo duży projekt w tym zakresie. Poinformował o tym, że Prezes ZGK SP. z o. o. p. Paweł 

Mieczkowski przedstawi informacje o proponowanych rozwiązania w omawianym zakresie. 

Dodał, że planowane jest skorzystanie ze Środków Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. Dodał, że wcześniej terminy składania wniosków miały 

być określone na jesień 2017r. jednak z najnowszych informacji wynika, że zostaną one 

przyspieszone. Przedstawiony zostanie wykaz propozycji ulic, w których ma zostać 

wykonana kanalizacja. Ostateczna lista ulic, które będą ujęte we wniosku o dofinansowanie 

będzie opracowana w większym gronie. 



  Prezes ZGK. Sp. z o.o. p. Paweł Mieczkowski przedstawił w formie prezentacji 

multimedialnej koncepcję rozbudowy i modernizacji infrastruktury wodno-kanalizacyjnej  

w mieście. Koncepcja obejmuje 5 zadań inwestycyjnych: budowa stacji uzdatniania wody na 

ul. Sikorskiego, przebudowa oczyszczalni ścieków na ul. Łąkowej/ ul. Olszynowej, 

rozbudowa sieci kanalizacyjnej, budowa systemu monitoringu i wizualizacji sieci 

wodociągowej obsługiwanej przez ZGK, zakup sprzętu na potrzeby oddziału wodociągów  

i kanalizacji. Następnie poinformował o tym, że Spółka obecnie dysponuje projektem 

pozwoleniem na budowę stacji uzdatniania wody, ekspertyzą techniczną oczyszczalni 

ścieków, koncepcją rozbudowy sieci kanalizacji sanitarnej i deszczowej, koncepcją 

monitorowania przepływów i ciśnień sieci wodociągowej. Następnie przedstawił planowane 

finansowanie zadań. Spółka planuje złożyć wniosek do NFGW i OŚ w ramach Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, działanie 2.3 gospodarka wodno-ściekowa.  

W ramach ww. projektu planowane jest ujęcie wszystkich ww. zadań. Wstępnie szacowana 

wartość ww. inwestycji wynosi ok. 25 mln zł. z tego planowana dotacja wyniesie 60%. 

Następnie omówił poszczególne inwestycje. Budynek stacji uzdatniania wody pochodzi  

z 1986 r. jest starą konstrukcją, energochłonną. Stare filtry wymagają renowacji. Obecny 

system monitoringu i wizualizacji pracy suw jest przestarzały. Nowa stacja uzdatniania wody 

ma powstać w całkowicie nowym, nowoczesnym obiekcie. W dalszej kolejności omówił 

kwestie związane z koniecznością modernizacji oczyszczalni /korozja ciągów 

technologicznych, awaria systemu kontroli, stan sieci elektrycznej, wymiana urządzeń 

mechanicznych, zmiana w gospodarce osadami ściekowymi/. Podkreślił, że nie jest 

planowana zmiana parametrów oczyszczalni. Koncepcja rozbudowy sieci kanalizacji 

sanitarnej i deszczowej obejmuje cały obszar miasta. Koncepcja sieci kanalizacji sanitarnej 

obejmuje ok. 40 km sieci . Omówił realizację odcinków ul. Różańskiej /po drugiej stronie S8, 

nie będzie ujęty w projekcie/, ul. Kolejowej / wspólnie z gminą Ostrów Mazowiecka/, ul. 

Podstoczysko, ul. Stacyjna /MZDW stoi na stanowisku, że do czasu uzyskania decyzji 

środowiskowych dot. przebudowy drogi wojewódzkiej nie ma mowy o uzyskaniu zgody na 

budowę sieci technologicznych w obrębie pasa drogowego należącego do MZDW/, okolice 

ul. Małkińskiej i ul. Malinowej . Dodał, że Spółka dysponuje projektami technicznymi na 

inwestycje w ul. Traugutta, ul. Łącznej. Monitoring przepływów i ciśnień sieci wodociągowej 

wychodzi naprzeciw działaniom Ministerstwa Środowiska w zakresie efektywnego 

eksploatowania posiadami zasobami wód. Przypomniał o tym, że w ubiegłym roku pojawiły 

się informacje o tym, że mają wzrosnąć opłaty środowiskowe. System monitoringu 

precyzyjnie wskazywałby straty wody, niekontrolowane przepływy itp. posiadana wiedza na 

temat działania systemu powoli na odpowiednie reagowanie. Następnie Prezes p. P. 

Mieczkowski przedstawił planowany harmonogram procesu inwestycyjnego na 2017 r. 

Większość zadań została już zlecona. Dokumentacja na modernizację oczyszczalni ścieków 

została zlecona do opracowana w formie programu funkcjonalno-użytkowego. Poinformował 

o tym, że otwarcie naboru wniosków planowane jest na czerwiec 2017 r. Wyraził nadzieję, że 

Spółka przygotuje kompletny wniosek do aplikowania o środki z NFOŚiGW.  

 Radny p. Jacek Wilczyński stwierdził, że z przedstawionych informacji wynika, że 

realizacja kanalizacji w ul. Stacyjnej nie będzie brana pod uwagę w omawianym projekcie.  



 Prezes p. Paweł Mieczkowski potwierdził, że w br. będzie realizowane zadanie na ul. 

Kolejowej. Dodał, że MZDW po opracowaniu wspomnianej decyzji środowiskowej zwróci 

się do Spółki o przedstawienie planowanych inwestycji i wykonania kanał technologiczny  

w którym będzie można umiejscowić planowaną sieć kanalizacyjną.  

 Radny p. Jacek Wilczyński stwierdził, że ul. Stacyjna została „skrzywdzona” przez 

wykonanie chodnika przed wykonaniem kanalizacji. Podkreślił, że kanalizacja w tym rejonie/ 

dzielnica przemysłowa/ jest niezbędna. Radny stwierdził, że do wykonania pozostał odcinek 

ok. 400 m, poddał pod rozwagę poprowadzenie sieci po terenach prywatnych innych niż 

stanowiących własność MZDW.  

 Prezes p. P. Mieczkowski wyjaśnił, że wykonanie sieci kanalizacyjnej wymaga 

przejścia przez teren będący w dyspozycji MZDW.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska podkreślił szeroki zakres 

planowanych inwestycji. Wskazał, że od lat mówi się o inwestycjach z zakresu kanalizacji  

w rejonie północno –zachodnim miasta tj. za obwodnicą tj. ul. Różańska, ul. Wiśniowa, 

Łączna aż do ul. Różanej. Nawiązując do informacji o przekraczaniu trasy S8 stwierdził, że 

nigdy nie było mowy o takich planach ponieważ kolektor na ul. Sikorskiego miał odbierać 

ścieki z okolicznych rejonów. Przypomniał, że w tym rozwiązaniu wskazywano na 

konieczność budowy przepompowni. Radny wyraził zdziwienie zmianą koncepcji. 

Prezes p. Paweł Mieczkowski wyjaśnił, że zrzut ścieków z dużego obszaru do 

kolektora w ul. Sikorskiego może stwarzać problemy w zakresie odbioru ścieków przez 

istniejący kolektor. Poinformował o tym, że koncepcja dla tego rejonu przewiduje różne 

rozwiązania, które są analizowane. Brane jest również pod uwagę, to, aby nie zastosować 

takie rozwiązanie, które nie przysporzy problemów dla części miasta, która jest już 

skanalizowana. Analizowane jest poprowadzenie nowego kolektora pod drogą ekspresową. 

Analizowane są możliwości przejścia pod drogą ekspresową w innym miejscu.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk również podkreślił szeroki zakres planowanych zadań  

i duży koszt inwestycji. Wskazał na niezbyt wysokie dofinansowanie co spowoduje to, że 

duże obciążenie finansowe poniesie Spółka. Radny zapytał czy ZKK Sp. z o.o. jest w stanie 

udźwignąć tak duży ciężar finansowy, związany z realizacją ww. inwestycji. Przypomniał, że 

w latach poprzednich duże inwestycji tj. modernizacja oczyszczalni ścieków były 

inwestycjami miejskim, które potem zostały przekazane do Spółki.  

Prezes p. Paweł Mieczkowski poinformował o tym, że rozważana była możliwość 

etapowania realizacji inwestycji jednak obecne możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych spowodowały to, że okazało się iż łączne prowadzenie inwestycji będzie 

korzystniejsze i umożliwi skorzystanie z większej ilości środków. Następnie odnosząc się do 

pytania o kondycję finansową Spółki poinformował o tym, że w 2018r. kończy się spłata 

kredytu na realizację I etapu modernizacji i rozbudowy Zakładu Utylizacji w Starym 

Lubiejewie umożliwi to zaciągniecie kredytu na realizację zadania z zakresu infrastruktury 

wodno-kanalizacyjnej. Dodał, że z roku na rok dział wodno- kanalizacyjny ma dobre wyniki 

finansowe i może realizować omawiane zadanie. Podkreślił, że zadaniem Spółki jest poprawa 

wyników w innych działach.  



Radny p. Jerzy Pawluczuk zapytał czy wskazane 60% dofinansowania jest 

ostatecznym jakie może pozyskać Spółka na to zadanie. Czy Spółka może sięgać jeszcze po 

inne środki. 

 Prezes p. Paweł Mieczkowski wyjaśnił, że w ramach omawianego programu 

dofinansowanie przewidziane jest w wysokości 85% jednak realnie należy liczyć na 60%-

63%. Dofinansowanie do realizacji Stacji Uzdatniania Wody może być mniejszy. Planowane 

finansowanie tej inwestycji kształtować się będzie następująco 30% dotacji z omawianego 

programu a pozostałą część stanowić będzie kredyt z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na 15-20 lat.  

Radny p. Tadeusz Malec stwierdził, że jest spokojny o możliwość realizacji przez 

Spółkę omawianych zadań. Przypomniał że ze sprawozdań Spółki wynika, że oddział wodno- 

kanalizacyjny przynosi sowite zyski. Wskazał, że zostały podwyższone opłaty za śmieci. 

Pogratulował planów inwestycyjnych.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że w obecnych warunkach Spółka radzi 

sobie dobrze. Awarie sa usuwane bardzo szybko. Dodał, że oczyszczalnia jest praktycznie na 

bieżąco remontowana, dodał że często , w związku z postępem technologicznym, problemem 

jest zdobycie części zamiennych. Podziękował Prezesowi za prowadzenie bieżących spraw 

Spółki przy jednoczesnym skutecznym prowadzeniu spraw strategicznych Spółki tj. spraw 

związanych z zakładem utylizacji odpadów i omawianymi, planowanymi inwestycjami. 

Burmistrz Miasta podkreślił gospodarność w prowadzeniu Spółki, wskazał na 

wykorzystywanie istniejących dokumentów. Zapowiedział, że na bieżąco będą przekazywane 

radnym informacje na omawiany temat. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że 

omawiane inwestycje są bardzo potrzebne ale i bardzo niedoceniane. Wskazał na to, że 

inwestycje, które leżą w ziemi są bardzo kosztowne i często niedoceniane przez 

mieszkańców. Zaapelował do radnych o zwracanie uwagi mieszkańców na tę kwestię, 

zwłaszcza w kontekście planowanych inwestycji. Podziękował za przychylność radnych do 

planowanych inwestycji.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski nawiązując do kwestii kolektora w ul. Sikorskiego 

przypomniał, że we wstępnych rozmowach w 2014 r. zwracano uwagę, na to aby nie 

koncentrować się tylko na tym rozwiązaniu.  

Innych głosów w dyskusji nie było.  

  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził że Rada Miasta Ostrów 

Mazowiecka przyjęła Informację Burmistrza Miasta o koncepcji rozbudowy oraz remontów 

infrastruktury wodno- kanalizacyjnej w mieście Ostrów Mazowiecka. 

 

Przerwa 15 minut. 

  



Punkt 8  

Podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka – 

Zofii Pileckiej-Optułowicz, 

b/ w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka – 

Andrzejowi Pileckiemu,  

c/ w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka – 

Edwardowi Radwańskiemu.  

 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przypomniał, że od długiego czasu dyskutowana była 

inicjatywa uhonorowania rodziny państwa Pileckich i osób związanych z tą rodziną. 

Odpowiadając na uwagi o tym, że Burmistrz zwleka z działaniami w tym zakresie wyjaśnił, 

że syn rtm. Witolda Pileckiego p. Andrzej Pilecki uznał, że w pierwszej kolejności 

uhonorowani powinni być jego rodzice a dopiero potem on razem z siostrą. P. A. Pilecki 

podkreślał, że jego ojciec był bohaterem a oni jako dzieci podtrzymują o nim pamięć. 

Burmistrz Miasta przypomniał że podjęta została uchwała w sprawie nadania pośmiertnie 

honorowego obywatelstwa rtm. W. Pileckiemu i jego żonie Marii Pileckiej z domu 

Ostrowskiej. W uzupełnieniu uzasadnienia pisemnego dodał. że podjęcie przedstawionych 

dziś projektów uchwał jest symboliczną formą spełnienia obowiązku. Podkreślił wagę 

uchwały Rady Miasta w sprawie nadania honorowego obywatelstwa. Burmistrz Miasta 

podkreślił, że za symboliczną formą kryją się konkretne działania. Administracja samorządu 

ostrowskiego podejmuje działania mające na celu zaakcentowanie w przekazie edukacyjnym i 

kulturowym obecności wartości, którym służył rtm. W. Pilecki, jego żona Maria i ich dzieci 

oraz p. Edward Radwański. Podkreślił, że rodzina Radwańskich w okresie II wojny światowej 

została nieprawdopodobnie dotknięta, prawdopodobnie dlatego, że należała do elit. 

Przypomniał przykład aresztowania krakowskich profesorów na początku wojny. 

Podsumował, że ze względu na zachowaną i pielęgnowaną pamięć w rodzinach Pileckich, 

Ostrowskich i Radwańskich, i ich silny związek z Ostrowią Mazowiecką zostały sporządzone 

wnioski o nadanie honorowego obywatelstwa.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinie Komisji 

w sprawie omawianych projektów uchwał. Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 

głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał 

w sprawie nadania honorowego obywatelstwa p. Zofii Pileckiej-Optułowicz i p. Andrzejowi 

Pileckiemu. Komisja w głosowaniu 6 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw  

i 1 głosie „wstrzymującym się” zaopiniowała pozytywnie projekty uchwały w sprawie 

nadania honorowego obywatelstwa p. Edwardowi Radwańskiemu.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski zaproponował, aby uchwały zostały podjęte  

w drodze aklamacji.  

 



Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych zapytał o sprzeciw co do podjęcia 

uchwał w drodze aklamacji.  

Głosów sprzeciwu nie było.  

W związku z brakiem głosów sprzeciwu Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 

Rada Miasta podjęła w drodze aklamacji uchwały w sprawie nadania honorowego 

obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka p. Zofii Pileckiej-Optułowicz, Andrzejowi 

Pileckiemu, Edwardowi Radwańskiemu. 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w drodze aklamacji  

podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/221/2017 

w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka  

/ Zofii Pileckiej-Optułowicz,/ 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w drodze aklamacji  

podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/222/2017 

w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka 

/Andrzejowi Pileckiemu/ 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w drodze aklamacji  

podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/223/2017 

c/ w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta Ostrów Mazowiecka 

/Edwardowi Radwańskiemu/ 

Uchwały w załączeniu do Protokołu.  

Oklaski  

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2017 r. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy bauer podkreślił, że konieczność podjęcia omawianej 

uchwały wynika z tego, że zostały ogłoszone już przetargi na realizacje części inwestycji, 

niebawem ogłaszane będą następne oraz z tego, że procedury wyłonienia banku, który udzieli 

kredytu są bardzo skomplikowane i wymagają długiego czasu. Przypomniał, że w 2016 r. 

uchwała o zaciągnięciu kredytu była podjęta a kredyt został zaciągnięty dopiero 28 grudnia 

2016 r. i był o ponad 2 mln zł mniejszy od planowanego. Kredyt jest fizycznie zaciągany 

dopiero gdy jest faktyczna potrzeba. Zwrócił się z prośą o podjęcie uchwały.  



Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman przedstawiła opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 5 

głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 2 głosami „wstrzymujących się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinie Komisji. Komisja  

w głosowaniu 6 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 1 głosie „wstrzymującym się” 

zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przestawionym kształcie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 4 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 3 głosach 

„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Brak głosów dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego w 2017 r. 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

17 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 3 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 224/2017  

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2017 r.  

 
Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

Punkt 10 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIV/172/2016 Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka z dnia 13 września 2016r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Ostrowskiemu na realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa drogi 

powiatowej nr 2638W na odcinku Ostrów Mazowiecka – Stara Grabownica”.  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman przedstawiła opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 6 

głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 1 głosie „wstrzymującym się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinie Komisji. Komisja  



w głosowaniu 3 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” nie 

zaopiniowała pozytywnie projektu uchwał w przestawionym kształcie 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

0 głosów „za”, przy 2 głosach „przeciw i 4 głosach „wstrzymujących się” nie zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie. 

Radny p. Andrzej Pęksa w imieniu własnym i mieszkańców zwrócił się z prośbą do 

Rady Miasta o podjęcie omawianego projektu uchwały. 

Radny p. Tadeusz Malec stwierdził, że informacje dot. omawianego zadania mogły 

być podane na posiedzeniach Komisji i wtedy nie byłoby godzinnej dyskusji podczas 

uchwalania porządku obrad dzisiejszej sesji. Uznał, że nie zna powodów dlaczego Burmistrz 

Miasta był taki tajemniczy jeśli chodzi o dane dot. inwestycji. Radny uznał, że dla fachowca 

przeliczenie procentowego udziału miasta w kosztach inwestycji zajęło by ok. 10-15 minut. 

Podkreślił, że przy projekcie technicznym są tzw. ślepe kosztorysy z podziałem na branże, w 

związku z tym uznał za niezrozumiałe ukrywanie kosztów na posiedzeniach Komisji. 

Stwierdził, że jest zniesmaczony ukrywaniem tych kosztów.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zaproponował uzupełnienie 

projektu uchwały o dwa paragrafy w następującej treści: 

1. „ Pomoc finansowa, o której mowa w § 1, przyjęta przez Starostwo Ostrów 

Mazowiecka w wysokości 495 tys. zł. w 2017 r. i 495 tys. w 2018 r. , lecz nie 

więcej niż 50% wartości zrealizowanego zadania inwestycyjnego w granicach 

miasta”  

2. „Upoważnia się Burmistrza Miasta Ostrów Mazowiecka do zawarcia umowy 

stosownej pomiędzy miastem Ostrów Mazowiecka a Powiatem Ostrowskim,  

w której zostaną określone zasady szczególne warunki przyjęcia, zasady 

rozliczenia przez miasto Ostrów Mazowiecka pomocy finansowej o której mowa 

w § 1” 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę na to, że w uchwale, podjętej we 

wrześniu, która obecnie podlega zmianie zapis pkt2 , który proponuje radny p. K. Laska jest 

ujęty.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski przypomniał, że to na co zwrócił uwagę radny p. 

K. Laska on podnosił na posiedzeniu Komisji. Uznał, że tego typu zapis nie może znaleźć się 

dopiero w porozumieniu powinien być ujęty w uchwale. Zaproponował doprecyzowanie 

zapisu § 1 i dodanie w ust. 2 na końcu wyrażenia: „ jednak nie więcej niż 50% poniesionych 

kosztów budowy drogi w granicach miasta Ostrów Mazowiecka.”  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. K. Laska zaakceptował propozycję radnego  

p. W. Krzyżanowskiego.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaakceptował proponowaną zmianę w projekcie 

uchwały i uznał ją jako autopoprawkę.  

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIV/172/2016 Rady Miasta 

Ostrów Mazowiecka z dnia 13 września 2016r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 



Powiatowi Ostrowskiemu na realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa drogi powiatowej nr 

2638W na odcinku Ostrów Mazowiecka – Stara Grabownica” wraz z autopoprawką.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 225/2017  

zmieniającą uchwałę nr XXIV/172/2016 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 13 września 

2016r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu na realizację 

zadania pod nazwą „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2638W na odcinku Ostrów 

Mazowiecka – Stara Grabownica” 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Powiatu Ostrowskiego 

na realizację zadania pod nazwą „Budowa miejskiego parkingu publicznego w 

Ostrowi Mazowieckiej przy ul. Rubinkowskiego”.  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman przedstawiła opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 7 

głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 01 głosów „wstrzymujących się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinie Komisji. Komisja 

w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” 

zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie. 

Brak dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Powiatu 

Ostrowskiego na realizację zadania pod nazwą „Budowa miejskiego parkingu publicznego w 

Ostrowi Mazowieckiej przy ul. Rubinkowskiego”.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

19 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 226/2017  

w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Powiatu Ostrowskiego na realizację 

zadania pod nazwą „Budowa miejskiego parkingu publicznego w Ostrowi Mazowieckiej przy 

ul. Rubinkowskiego”. 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  



Punkt 12 

Podjęcie uchwał:  

a/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.  

b/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2017 – 2024. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman przedstawiła opinię Komisji. Komisja w odrębnych 

głosowaniach 5 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw i 1 głosie „wstrzymującym się” 

zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinie Komisji. Komisja  

w odrębnych głosowaniach 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów 

„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał w przestawionym kształcie 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w odrębnych 

głosowaniach 6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał w przestawionym kształcie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w odrębnych głosowaniach 4 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw i 2 

głosach „wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał w przestawionym 

kształcie.  

Brak głosów w dyskusji 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie kolejne projekty uchwał: w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok 

i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 

2017 – 2024. 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

18 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 227/2017  

 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

17 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 228/2017  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na 

lata 2017 – 2024. 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  



Punkt 13  

Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w 

spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających 

Miastu Ostrów Mazowiecka lub jej jednostkom podległym oraz wskazania organów 

do tego uprawnionych.  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman przedstawiła opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 7 

głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 6 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 1 głosie 

„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przestawionym kształcie. 

Brak głosów w dyskusji.  

W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

przypadających Miastu Ostrów Mazowiecka lub jej jednostkom podległym oraz wskazania 

organów do tego uprawnionych.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

18 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 229/2017  

w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Miastu Ostrów Mazowiecka lub 

jej jednostkom podległym oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 

 
Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

Punkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczny punktów przyznanych 

kryteriom oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia kryteriów, branych pod 

uwagę na drugim etapie postepowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych lub innych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Miasto Ostrów Mazowiecka.  



Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów 

„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przestawionym kształcie. 

Radny p. Mieczysław Równy nawiązując do tego, że podobna uchwała była podjęta  

w zeszłym roku zapytał z jakich powodów należy podjąć nową uchwałę.  

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak wyjaśniła, że kryteria naboru do 

przedszkoli i szkół podstawowych muszą być ustalane każdego roku. Przedstawione projekty 

uchwał uwzględniają zmianę wieku obowiązku szkolnego. Poinformowała o tym, że do  

15 kwietnia musi zostać sporządzony harmonogram rekrutacji do placówek oświatowych.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że zmiany nie są znaczące a podjęcie 

uchwały wynika z obowiązku ustawowego corocznego ustalania kryteriów.  

Radny p. Stanisław Dylewski poinformował o tym, że z informacji uzyskanej na 

posiedzeniu Komisji Oświaty wynika, że projekty uchwał były konsultowane z dyrektorami 

jednostek oświatowych i były przez nich pozytywnie ocenione.  

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczny punktów 

przyznanych kryteriom oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia kryteriów, branych 

pod uwagę na drugim etapie postepowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych lub innych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Miasto Ostrów Mazowiecka.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 230/2017  

w sprawie określenia kryteriów, liczny punktów przyznanych kryteriom oraz 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia kryteriów, branych pod uwagę na drugim etapie 

postepowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych  

w publicznych szkołach podstawowych lub innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez Miasto Ostrów Mazowiecka. 
 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

 

  



Punkt 15  

Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów przyznanych 

kryteriom oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia kryteriów, branych pod 

uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Ostrów Mazowiecka, dla kandydatów 

zamieszkałych poza obwodami tych szkół.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów 

„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przestawionym kształcie. 

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów 

przyznanych kryteriom oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia kryteriów, branych 

pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Ostrów Mazowiecka, dla kandydatów 

zamieszkałych poza obwodami tych szkół.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 231/2017  

w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów przyznanych kryteriom oraz 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia kryteriów, branych pod uwagę w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klas pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Miasto Ostrów Mazowiecka, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodami tych szkół. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

Punkt 16  

Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów 

„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  



6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przestawionym kształcie. 

Brak głosów w dyskusji. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na 

okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 232/2017  

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. 

do dnia 31 sierpnia 2019 r. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

Punkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie miasta 

Ostrów Mazowiecka. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów 

„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinie Komisji. Komisja  

w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” 

zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał w przestawionym kształcie 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przestawionym kształcie. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że wniosek w sprawie nadania imienia 

Księdza Józefa Obrębskiego rondu przy ul. Duboisa złożyła Rada Koła Wychowanków 

Liceum, dodał, że wiele osób również ustnie zgłaszało tę propozycje. Podkreślił, że Ksiądz 

Józef Obrębski, uczeń ostrowskiego Liceum żył na ternach Wileńszczyzny i był tam osobą 

bardzo ważną. Zaznaczył, że należy przywrócić i podtrzymywać pamięć o Księdzu.  



Radna p. Małgorzata Bartkiewicz zaapelowała o uporządkowanie terenu ronda, przed 

oznaczeniem go tabliczką z imieniem patrona.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska podziękował za wniosek i 

inicjatywę nadania imienia Ks. J. Obrębskiego rondu w mieście. Dodał, że miał zaszczyt 

gościć u Księdza Obrębskiego na Litwie. Podkreślił, że był pod olbrzymim wrażeniem osoby 

Księdza. Przypomniał, że Ksiądz J. Obrębski jest honorowym obywatelem miasta Ostrów 

Mazowiecka. Zaproponował podjęcie uchwały w drodze aklamacji.  

Innych głosów w dyskusji nie było  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych zapytał  

o sprzeciw w sprawie podjęcia uchwały w drodze aklamacji.  

Sprzeciwu nie było  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził, 

że Rada Miasta Ostrów Mazowiecka podjęła w drodze aklamacji uchwałę w sprawie nadania 

nazwy rondu położonemu na terenie miasta Ostrów Mazowiecka. 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w drodze aklamacji  

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 233/2017  

w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie miasta Ostrów Mazowiecka. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 18 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów 

Mazowiecka na rok 2017”. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów 

„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przestawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinie Komisji. Komisja  

w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” 

zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał w przestawionym kształcie 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przestawionym kształcie. 



 

Radna p. Anna Krajewska pozytywnie oceniła działania polegające na dofinansowaniu 

sterylizacji, których efektem jest mniejsza ilość bezpańskich zwierząt. Radna podkreśliła 

wagę budowania świadomości wśród społeczeństwa o potrzebie tych działań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska w imieniu mieszkańców 

zapytał o to jak wygląda żywienie zwierząt w schronisku dla bezdomnych zwierząt  

w weekendy. Pytanie zadał dlatego, że w poniedziałek rano szczekanie psów ze schroniska 

słychać na w odległości 2 km. Zdaniem radnego i mieszkańców powodem tego szczekania 

jest to, że psy są głodne.  

Radna p. Alina Rytelw3ska podkreśliła, że w poniedziałki pojawia się więcej 

bezpańskich psów w mieście.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer stwierdził, że dla miasta finansowanie sterylizacji jest 

w efekcie zarówno finansowym korzystne. Koszt odłowienia i przekazania do schroniska  

1 psa wynosi ok. 2,3 tys. zł. Podkreślił również humanitarny wymiar tych działań. Podkreślił, 

że ta działalność prowadzona jest wzorcowa i bezpańskich psów ubywa. Burmistrz Miasta 

poinformował o tym, że sprawę zwiększonej ilości psów w poniedziałki podnosi na 

posiedzeniach Międzygminnego Związku „Ziemia Ostrowska”. Uznał, że na terenie gmin 

również podobne rozwiązania powinny być wprowadzane.  

 Radny p. Stanisław Dylewski stwierdził, że sprawa dotyczy zarówno Miasta jak  

i okolicznych gmin. Dodał, że w krajach zachodnich sprawa jest rozwiązana przez 

obowiązkową sterylizację. Uznał, że sprawa musi być rozwiązana przy pomocy ustawy. 

 Radna p. Anna Krajewska wyraziła zdziwienie wypowiedzią przedmówcy  

o obowiązkowej sterylizacji. 

Radny p. S. Dylewski doprecyzował, że chodziło mu o obowiązkową sterylizację 

bezpańskich psów i kotów. 

Radna p. Anna Krajewska wskazała na ustawowe przepisy dot. rozmnażania psów.  

 Radny p. Władysław Krzyżanowski wyraził zainteresowanie faktycznymi wydatkami 

sąsiednich gmin na omawiane działania.  

Innych głosów w dyskusji nie było.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów Mazowiecka 

na rok 2017”. 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXII/ 234/2017  

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów Mazowiecka na rok 2017”. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 



Punkt 19  

Informacja o pracy Burmistrza Miasta jako jednoosobowego organu wykonawczego 

miasta w okresie miedzy sesjami. 

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz nawiązując do Zarządzenia Burmistrza Miasta Nr 

19/2017 w sprawie upoważnienia Kierownika MOPS w Ostrowi Mazowieckiej do 

prowadzenia postępowań świadczenia z tytułu urodzenia się dziecka u którego 

zdiagnozowano ciężkie nieodwracalne upośledzenie, zapytała czy środki na ten cel zostały 

przekazane z budżetu państwa.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że zgodnie z ustawą Burmistrz Miasta jest 

odpowiedzialny za realizację omawianego zadania jednak ma możliwość wskazania 

jednostki, która będzie realizowała zadania. Dodał, że środki będą przekazywane zgodnie  

z ustawą. 

Innych pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych Stwierdzam, że Rada Miasta Ostrów 

Mazowiecka przyjęła Informację Burmistrza Miasta  

Punkt 20 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych przypomniał o konieczności 

składania oświadczeń majątkowych. Dodał, że radni otrzymają informacje o uwagach, które 

wskazał Naczelnik Urzędu Skarbowego po analizie oświadczeń, składanych w ubiegłym 

roku. Zaapelował o to, aby nie powtarzać błędów. Poinformował także o możliwości 

przeprowadzenia szkolenia z zakresu wypełniania oświadczeń majątkowych. Radni nie 

wyrazili zainteresowania szkoleniem. 

 W następnej kolejności Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych 

poinformował o prowadzonych dyżurach w każdą środę. 

 Przedstawił pismo Centrum Edukacji Medialnej SpesMediaGroup reprezentowanego 

przez Dyrektora Ks. dr Tomasza Olszewskiego zawierającego prośbę o zgodę na transmisje  

i zapis obrad Rady Miasta Ostrów Mazowiecka. Dodał, że konsultował kwestię  

z Wiceprzewodniczącymi i zarówno on jak i Wiceprzewodniczący Rady Miasta nie mają nic 

przeciwko transmisji obrad. Przypomniał, że obrady Rady Miasta są jawne. Nikt z radnych 

nie zgłosił sprzeciwu co do wyrażenia zgody na transmisję i zapis obrad. Dodał, że często 

informuje mieszkańców maista o możliwości wzięcia udziału w posiedzeniach sesji  

i Komisji.  

 

  



Punkt 21 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i sprawy różne.  

 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielił Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer . 

Odpowiadając na pytanie dot. stanu chodników w mieście wzdłuż drogi wojewódzkiej 

przypomniał, że MZDW zamówił dokumentacje projektową na przebudowę drogi na odcinku 

od ZUS aż do ul. Stacyjnej i nie należy się spodziewać, aby do czasu realizacji tego zadania 

MZDW zlecał poważniejsze remonty. Zapowiedział, że kwestie o charakterze awaryjnym  

i nieporządek są na bieżąco zgłaszane zarządcy. Zauważył, że sprzątanie dróg wojewódzkich 

jest prowadzone jednak prace porządkowe na drogach miejskich są wykonywane z większą 

częstotliwością. Poinformował o tym, że obecnie nie wchodzi w grę, aby MZDW zlecił 

miastu utrzymanie dróg wojewódzkich. Dodał, że zdarza się iż w sytuacjach awaryjnych do 

prac porządkowych na drodze wojewódzkiej kierowany jest pracownik zajmujących się 

utrzymaniem porządku w ścisłym centrum miasta.  

Odnosząc się do pytania radnego p. S. Dylewskiego o remont klatki schodowej  

w budynku na ul. Kościuszki 1 przypomniał, że p. K. Kośnik poinformował władze miasta  

o tym, że jest właścicielem budynku. Zapytał w czyim interesie występuje radny. 

Radny p. Stanisław Dylewski wyjaśnił, że w interesie mieszkańców, którzy płacą 

czynsz do TBS .  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer uznał, że w obecnym stanie propozycja realizowania 

tego remontu jest kontrowersyjną. Dodał, że nie jest to moment na analizowanie 

skomplikowanych relacji własnościowych omawianej nieruchomości. Podkreślił, że  

w obecnej sytuacji miasto nie będzie się spieszyło z omawianym remontem.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że w br. został zmieniony program 

komputerowy dot. wymiaru podatków, co spowodowało opóźnienie wydrukowania nakazów. 

Podkreślił, że termin płatności podatku jest określony na 14 dni od dnia dostarczenia. Dodał, 

że kolejki do kasy Urzędu Miasta były podobne jak w zeszłym roku.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała o tym, że w momencie 

dostarczania decyzji podatkowych mieszkańcy byli informowani o tym, że termin płatności 

wynosi 14 dni od daty doręczenia decyzji. Dodała, że informacje o tym, zostały wywieszone 

w Ratuszu, zainteresowani opłaceniem podatku w kasie Urzędu byli informowani o tym, że 

istnieje możliwość dokonania wpłaty w kasach Baku Spółdzielczego bez prowizji. 

Podkreśliła, że podjęto działania w celu rozładowania kolejek. Wpłaty od wszystkich osób, 

które stały w kolejkach były przyjęte. Dodała, że w terminie 14 dni na dokonanie wpłaty nie 

będą naliczane odsetki. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził, że od kilku dni są kolejki 

do kasy. Uznał że wpłaty należy przyjąć bez odsetek, sytuacja się rozładuje i nie należy  

z tego robić problemu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska podkreślił, że zwłaszcza osoby 

starsze przestrzegają terminu zapłaty określonego na 15 marca.  

Radny p. Tadeusz Malec wskazał, że jeśli ktoś n ie odwrócił nakazu na drugą stronę to 

mógł nie zauważyć informacji o możliwość wpłaty na konto. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaznaczył, że zgłoszenie o prześwietleniu drzew na 

ul. Lipowej zostało przyjęte. 



Radna p. Anna Krajewska poddała pod rozwagę możliwość uporządkowania kwestii 

brzydkich, blaszanych garaży na ul. Lipowej. Bez garaży ulica byłaby bardzo piękna. Lipy 

zdobią tę ulicę. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zapowiedział że zostanie przekazana informacja  

o kwestiach własnościowych drogi wojewódzkiej na odcinku do ul. Wiaduktowej. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odnosząc się do interpelacji radnego p. M. Równego 

poinformował o tym, że wykonawca prac energetycznych jest zobligowany terminem do 

przywrócenia gruntu do stanu sprzed robót. Sprawa będzie monitorowana. 

Radny p. Mieczysław Równy zwrócił uwagę, że w niektórych miejscach, gdzie 

prowadzono roboty był wykonany trawnik a więc zapytał czy przywrócenie do stanu 

pierwotnego to będzie tylko wyrównanie terenu czy również wykonanie trawnika.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że przywrócenie do stanu pierwotnego 

będzie zakończone protokołem odbioru.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek nawiązując do kwestii budowy 

zatok przy ul. Partyzantów poinformował o tym, że w dniu dzisiejszym miasto otrzymało 

zgodę od Prezesa SPOŁEM na nieodpłatną służebność na gruncie SPOŁEM. Służebność ta 

umożliwi wykonanie większej ilości miejsc parkingowych. Obecnie sprawa zostanie 

sformalizowana.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zapowiedział, że sprawa uporządkowania skweru 

naprzeciwko Starostwa Powiatowego będzie rozważona i w miarę możliwości, w tym 

również prawnych zrealizowana. Dodał, że część tego gruntu ok. 1/3 powierzchni stanowi 

własność prywatną.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że w ostatnim czasie pojawiło 

się wiele negatywnych ocen handlu prowadzonego przy ul. 3 Maja w rejonie sklepu 

Biedronka. Przypomniał, że zgodna na ww. handel została wydana ponieważ jest to miejsca 

zatrudnienia dla określonej liczby osób. Obecnie handel ten wpływa niekorzystanie na 

estetykę omawianego rejonu. Zapowiedział, że kwestia ta zostanie przeanalizowana 

ponownie, całościowo. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że trwa analiza systemowego 

podejścia do kwestii naprawy dróg gruntowych. Rozważane jest zastosowanie kruszywa  

w miejscach, które na drogach gruntowych stanowią największy problem. Obecnie nie zostało 

jeszcze wpracowane rozwiązanie problemu. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że trwają prace związane z programem 

rewitalizacji. Nie ma jeszcze konkretnych terminów konkursów. Zaapelował o to, aby nie 

lekceważyć prowadzonych konsultacji. Podkreślił, wagę sprawy, dodając że w ramach 

programu planowane są bardzo duże przedsięwzięcia.  

W dalszej kolejności Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że środki 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego są przekazywane miastu jako dotacje 

bieżąca i celowa na inwestycje. Dotacja bieżąca jest przekazywana w transzach miesięcznych. 

Dotacja na inwestycje została przekazana w wys. 300 tys. zł., która przeznaczona jest, 

zgodnie z wcześniejszym harmonogramem, na badania geotechniczne gruntu, inwentaryzację 

architektoniczną i ekspertyzę budynku. Zadania te mają być wykonane do końca marca br. 

Dodał, że dotacja miasta w wys. 200 tys. zł. jest również podzielona na 12 miesięcznych 

transz. 



Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała o tym, że prace nad budżetem 

obywatelskim na 2018 r. trwają już od stycznia. Zastało zakupione oprogramowanie do 

budżetu obywatelskiego. Przygotowany został konkurs i opracowane zostały projekty 

materiałów informacyjnych. Planowane jest wydłużenie terminu na konsultacje  

z mieszkańcami i zgłaszanie projektów. Dodała, że należy się spodziewać znacznie sprawniej 

przeprowadzonej kampanii budżetu obywatelskiego niż w roku ubiegłym.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek odniósł się do pytania dot. wykazu 

chodników planowanych do remontu. Podkreślił, że przedstawiając plany dot. remontów 

chodników władze miasta kilkakrotnie się „sparzyły” np. wskazując na planowany remont 

chodnika w ul. 3 Maja naprzeciw Kościoła czy chodnik zgłaszany wielokrotnie przez radna  

p. A. Rytelewską. Do wykazów należy podchodzić ostrożnie bo często trzeba się wycofywać 

z planowanych zadań, które nie mogą być zrealizowane z różnych niezależnych przyczyn. 

Nawiązując do planowanej przebudowy chodnika na ul. Widnichowskiej poinformował  

o tym, że z informacji Prezesa ZEC Sp. z o.o. wynika, że ZEC nie da rady wykonać 

przełożenia swoich sieci w rejonie planowanego remontu do Bożego Ciała. Zastępca 

Burmistrza Miasta p. Z. Chrupek przypomniał, że miasto startuje w konkursie na ścieżki 

pieszo – rowerowe, wynik konkursu będzie w ciągu kilku miesięcy a więc nie zasadnym jest 

wykonywanie zadań, o dofinansowanie których miasto występuje, przed ogłoszeniem 

wyników konkursu z własnych środków. W dalszej kolejności poinformował  

o planowanych w br. remontach chodników. Planowane jest /poza programem ścieżek pieszo-

rowerowych/ wykonanie zatok na ul. Partyzantów, kontynuacji chodnika od Kościoła pw. 

Chrystusa Dobrego Pasterza do ul. Różańskiej, następnie ul. M. Dąbrowskiej, ul. Szkoły 

Podchorążych Piechoty/ ujęta w programie/, odcinek ul. Piłsudskiego. Podkreślił, że do 

realizacji brane są pod uwagę miejsca, które nie są wpisane w projekt ścieżek. Dodał, że 

informacje na temat wykonanych i planowanych do realizacji zadań będą na bieżąco 

przekazywane radnym.  

Radna p. Alina Rytelewska przypomniała, że na jednej z sesji padła deklaracja o tym, 

że jeśli nie będzie zgody właściciela drogi to chodnik na ul. Armii Krajowej będzie 

przełożony w ramach środków własnych miasta. Zapytała czy deklaracja ta jest nadal 

aktualna. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformował o tym, że w dniu 

wczorajszym był w Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad jako u właściciela drogi na tym 

odcinku, jednak okazało się , że nastąpiła zmiana na stanowisku zajmującym się kwestiami 

własnościowymi i konieczne jest umówienie nowego spotkania.  

Radna p. Alina Rytelewska podkreśliła, że na ul. Armii Krajowej zostało do 

wykonania 120 mb chodnika.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek stwierdził, że w omawianym 

przypadku nie chodzi ani o pieniądze ani o złą wolę. Podkreślił, że natychmiast są naprawiane 

miejsca zagrażające bezpieczeństwu. Przypomniał, że na spotkaniu z właścicielem drogi 

przestrzeżono władze miasta, aby nie podejmowały inwestycji bez zgody właściciela. 

Podkreślił, że sprawa będzie podejmowana na spotkaniu z właścicielem.  

Radna p. Alina Rytelewska stwierdziła, że gdyby właściciel drogi zobaczył w jakim 

stanie jest omawiany odcinek chodnika to zapewne nie sprzeciwiałby remontowi.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Z. Chrupek zauważył, że miasto nie powinno 

inwestować własnych środków w teren nie będących własnością miasta. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk wyjaśnił, że członkowie Komisji mieli na celu zapoznanie 

się ze wstępnym planem zadań / w ramach remontów chodników/ do realizacji. Zapobiegłoby 



to wrażeniu, że zadania są realizowane na zasadzie, że ktoś przyjdzie do Burmistrza Miasta  

w danej sprawie i to zadanie jest realizowane. Radny zwrócił uwagę, że zdarzają się 

przypadki, że planowane do realizacji zadanie nie może być zrealizowane bo pojawiają się 

niezależne, nieprzewidziane okoliczności. Uznał, że w ramach środków na remonty 

chodników należy wskazać planowane do realizacji zadania. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek podkreślił, że wykonanie chodnika 

w ul. Szkoły Podchorążych Piechoty z własnych środków pochłonie prawdopodobnie całą 

kwotę planowaną na remonty chodników w br.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk takie zadanie należy ująć jako oddzielne zadanie 

inwestycyjne ponieważ środki przeznaczone na remonty mają być przeznaczone na naprawę 

odcinków chodników a nie na wykonanie tylko 1 chodnika.  

Przewodniczący Radny Miasta p. Zbigniew Krych zapytał czy chodnik w ul. 

Tamkowej jest planowany do realizacji w br. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Z. Chrupek potwierdził że chodnik w ul. Tamkowej 

jest planowany do realizacji. Zadanie to będzie kontynuacją chodnika w ul. M. Dąbrowskiej. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek nawiązując do interpelacji  

w sprawie skrzyżowania ul. Kościuszki i ul. Warchalskiego poinformował o tym, że  

z posiadanych wstępnych nieoficjalnych jeszcze informacji wynika, że na skrzyżowaniu przy 

Banku Spółdzielczym zostanie sygnalizacja świetlna. Dodał że w ciągu miesiąca powinny 

odbyć się konsultacje projektu w Warszawie. Przy ZSP Nr 1 na ul. Grota Roweckiego 

planowane jest rondo. Uznał, że należy wstrzymać się ok. 1 miesiąca i ewentualnie przystąpić 

do wykonania projektu skrzyżowania z sygnalizacją świetlną i przesunięciem przejścia dla 

pieszych do bezpiecznego miejsca.  

Radny p. Władysław Krzyżanowski stwierdził, że jeśli planowane jest rondo na 

skrzyżowaniu ul. Grota Roweckiego i ul. Lubiejewskiej to również nie powinno być 

problemu z rondem na skrzyżowaniu ul. Kościuszki i ul. Warchalskiego. Radny uznał, że 

odległość jest taka sama. Dodał, że w sprawie jest niepotrzebny upór, zwłaszcza, że jest 

dokumentacja na budowę ronda. Stwierdził, że sygnalizacja świetlna w niedalekiej odległości 

nie rozwiążą problemu.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek dodał, że obszar projektowania 

skrzyżowania przy Banku Spółdzielczym z ruchem regulowanym światłami sięga prawie do 

skrzyżowania ul. Kościuszki z ul. Warchalskiego /2/3 długości ul. Ks. Sobotki/. Projektowane 

są wysepki poprawiające bezpieczeństwo dla pieszych. Dodał, że jeśli decyzje co do 

rozwiązań skrzyżowania przy Banku Spółdzielczym nie zostaną podjęte władze miasta 

podejmą działania mające na celu poprawę bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ul. Kościuszki  

i ul. Warchalskiego np. przesuniecie przejścia dla pieszych, wprowadzenie słupków  

z łańcuszkami. Jeśli decyzje zapadną to zostanie przedłożona propozycja wprowadzenia do 

budżetu miasta  

Radny p. Jerzy Pawluczuk stwierdził, że jeśli w ciągu miesiąca koncepcja świateł 

będzie zaakceptowana przez MZDW to miasto może przystąpić do projektowania całej ul. 

Kościuszki a następnie podjąć działania w celu pozyskania środków w zewnętrznych na to 

zadanie.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek uznał, że można takie rozwiązanie 

rozważyć ale wtedy trzeba będzie czekać na rozwiązania w zakresie poprawy bezpieczeństwa 

na skrzyżowaniu.  



Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska uściśliła, że jej pytanie dot. 

budżetu obywatelskiego dotyczyło zadań planowanych do realizacji w br. Zapytała czy 

wykonawca „Topolowego Zakątka” został już tyoniony. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że nie podjęto jeszcze działań dot. tego 

zadania. Realizacja zadań budżetowych rozpoczęła się od wydatków niewygasających.  

Radna p. Anna Krajewska stwierdziła, że nie otrzymała odpowiedzi na swoje pytanie. 

Uznała, że niezbędne jest niezwłoczne wdrożenie rozwiązań prowizorycznych mających na 

celu poprawę bezpieczeństwa na omawianym skrzyżowaniu. Najważniejszą sprawą jest 

poprawa bezpieczeństwa a nie budowa całej drogi. Gdy bezpieczeństwo zostanie poprawione 

wtedy można poczekać na wykonanie projektu budowy drogi i ewentualne decyzje w sprawie 

dofinansowania zewnętrznego tego zadania.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zapowiedział, że zostaną rozważone techniczne 

rozwiązania, niezbyt kosztowne, mające na celu poprawę bezpieczeństwa na skrzyżowaniu. 

Podkreślając wagę kwestii bezpieczeństwa zaapelował o cierpliwość. 

 

Mieszkaniec ul. Chełmońskiego p. Ryszard Grabowski zapytał o to kiedy zostanie 

zlikwidowany wjazd z ul. Chełmońskiego na działkę nr 533. Zwrócił się z prośbą  

o ustawienie znaku drogowego zakaz wjazdu B1. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przyjął pytanie do wiadomości przypomniał, że 

władze miasta zajmują się omawianą sprawą już od długiego czasu. Podejmowane są 

działania mające na celu uszanowanie prywatności mieszkańców ul. Chełmońskiego jak 

również przepisy prawa i stan, który był od 40 lat czyli istnienie bramy. Podkreślił, że  

z pozoru prosta sprawa jest skomplikowana.  

Pan Ryszard Grabowski zaapelował o przywrócenie sytuacji na ulicy do stanu 

poprzedniego. 

Radna p. Alina Rytelewska zapytała czy p. R. Grabowski prowadzi działalność 

gospodarczą. 

Pan Ryszard Grabowski poinformował o tym, że syn prowadzi działalność 

gospodarczą.  

Radna p. Alina Rytelewska zapytała jakiego rodzaju jest to działalność. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski zapytał co mają do rzeczy pytania radnej p. A. 

Rytelewskiej. Podkreślił, że mieszkaniec mieszka na tej ulicy przez 40 lat i ma prawo nadal 

tam mieszkać w spokoju. Radny zaprotestował przeciwko wywiadowi jaki prowadzi radna. 

Radna p. Alina Rytelewska uznała, że jej pytania są związane z omawianym 

problemem. Dodała, że ma prawo zadawać pytania. Uznała, że potrzebna jest pełna wiedza 

dla rozwiązania problemu.  

Radny uznał, że radna p. A. Rytelewska jest w błędzie. Podkreślił, że tego problemu 

nie rozwiąże Rada Miasta ponieważ jest to sprawa w kompetencji organu wykonawczego.  

Radna p. Alina Rytelewska stwierdziła, że jeśli mieszkaniec przedstawia sprawę na 

sesji to jest to również sprawa radnej.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych zaprosił mieszkańców na 

posiedzenia Komisji, gdzie można wyjaśniać omawianą sprawę.  



Przedstawicielska ROD STOKROTKA stwierdziła, że radna ma prawo zadawać 

pytania. Zapytała radnego p. W. Krzyżanowskiego dlaczego zmienił stanowisko, które 

prezentował na spotkaniach z działkowcami. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski przypomniał, że przez 40 lat brama istniała  

i mieszkańcy ulicy nie mieli z tym kłopotu a od dwóch lat powstał problem. Podkreślił, że nie 

zmienił stanowiska. Zaznaczył, że rozwiązanie problemu leży w kompetencji organu 

wykonawczego.  

 Przedstawicielka ROD STOKROTKA przypomniała, że brama istnieje 42 lata  

a p. Grabowski mieszka na ul. Chełmońskiego 32 lata .Zapytała w czym jest problem. Uznała, 

że w sprawie należy dojść do porozumienia. Zaznaczyła, że działkowcy nie mają zamiaru 

parkować na ulicy ale chcą tylko wjeżdżać na teren Ogrodu.  

Pan Ryszard Grabowski podkreślił, że działkę posiada od 1974 r.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych ponowił zaproszenie na posiedzenie 

Komisji. 

Radny p. Mieczysław Równy zapytał kiedy należy się spodziewać rozstrzygnięcia 

konkursu na dofinansowanie budowy ścieżek rowerowych. Przypomniał, że wstępne 

informacje wskazywały na marzec br. a teraz mówi się o kilku miesiącach.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że termin marcowy nie jest aktualny. 

Podkreślił, że decyzje w tej sprawie są niezależne od miasta. Poinformował o tym, że w dniu 

wczorajszym odbył wizytę w Mazowieckiej Jednostce Wdrażania Projektów Unijnych, gdzie 

okazało się, że znów niezbędne są kolejne wyjaśnienia dot. projektu.  

Pan Ryszard Grabowski podkreślił, że gdy ulica była zakończona wysokim 

krawężnikiem i brama była za nim nie było żadnych problemów. Problem zaczął się od 

błędnej decyzji podjętej przez Burmistrza Miasta i p. Czyronisa. Podkreślił, że nie ma 

problemu z działkowiczami. Zaznaczył, że jeśli jest wjazd to każdy ma możliwość wjechać, 

jeśli nie ma wjazdu to nikt nie może wjechać. Dodał, że bram w ogrodzeniu może być dużo 

ale to nie znaczy, że jest wjazd. Stwierdził, że wjazd został wykonany na ustne polecenie p. 

G. Czyronisa i p. Z. Chrupka. Ponownie zaapelował o przywrócenie sytuacji do stanu 

poprzedniego gdy nie było wjazdu.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych zaapelował o spokój na sali,  

w związku z brakiem innych głosów zamknął dyskusję.  

 

Punkt 22 

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poinformował o tym, że porządek 

obrad został wyczerpany a następnie zamknął obrady XXXII-tej sesji Rady Miasta  

w Ostrowi Mazowiecka. 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

\      /-/ Zbigniew Krych  

 

Sporządziła  

Izabela Rejniak 

Kierownik Biura Rady  


